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Sivu 18: ”Yliopistojen tulisi pelätä ylioppilaskuntiaan.” TKY/Otaniemi

Otaniemi
keskustelee

Nyysseissä sana on vapaa.
Kirjoittaa voi koirankakasta,

kielivirheistä tai mistä
tahansa huuhaasta.

sivut 10–11.



Teknillisen korkeakoulun ylioppilaskunta tiedottaa

viestinta@tky.fi 

ISOkoulutukset tulevat!
Haluatko toimia ISOna tuleville phukseille? Haluatko opastaa 
uuden teekkaripolven opintojen ja teekkarikulttuurin saloihin? 
Haluatko siitä myös opintopisteen? Tänä vuonna ISOkoulutukset 
järjestetään 31.3.–4.4.2008 Hotelli Matinlahdessa. ISOkoulutus 
on edellytys kurssin Eri-0.2160 Pienryhmän ohjaus (1 op) suo-
rittamiselle.

Ilmoittautuminen on auki ja sulkeutuu 14.3. klo 12. Ilmoittaudut-
han vain yhdelle koulutuspäivälle. Ilmoittautuminen osoitteessa 
www.tky.fi /isokoulutus.

Palauta vuoden 2007 
liiat opintotuet ajoissa!

Nyt on viimeistään aika tarkistaa vuoden 2007 tulot. Vuoden 
2007 opintotukea voi palauttaa vapaaehtoisesti maanantaihin 
31.3.2008 saakka. Sekä opintoraha että asumislisä on palautet-
tava määräajassa, jotta vuosituloraja nousee.

Opiskelijan tulee itse huolehtia siitä, että vuositulo ei ylitä tu-
kikuukausien lukumäärän perusteella määräytyvää vuositulo-
rajaa. Kun palautat liian tuen vapaaehtoisesti, vältyt opintotuen 
takaisinperinnältä ja perittävään määrään lisättävältä 15 pro-
sentin korotukselta. Jos maksat palautuksen tukivuotta seuraa-
van maaliskuun loppuun mennessä, voit myös itse valita minkä 
kuukauden palautat.

Huomaa, että opintotuen tulorajojen nousu vaikuttaa opinto-
tukeen vasta vuonna 2008 maksetuista tuloista alkaen. Viime 
vuotta koskeva palautus tehdään siis vanhojen, alhaisempien, 
tulorajojen perusteella.

Kätevin ja nopein tapa tehdä vapaaehtoinen palautus on käyttää 
Kelan verkkosivujen sähköistä asiointipalvelua www.kela.fi /asi-
ointi. Tarkista mukaan laskettavat tulolajit, tulorajat ja muut yk-
sityiskohdat Kelan sivuilta.

Vapaaehtoiseksi SELL-kisoihin!!!

Tämän kevään mahtavin opiskelijaurheilutapahtuma SELL Stu-
dent Games, tuttavallisemmin SELL-kisat, järjestetään touko-
kuussa 2008 Otaniemessä. Esi-ilmoittautumisten perusteella 
tiedossa on huikea opiskelijaliikunnan karnevaali, johon osal-
listuu lähes 2 000 osallistujaa niin kotimaasta kuin ulkomailta. 
Kisoihin haetaan vapaaehtoisia erilaisiin toimitsija- ja kilpailu-
järjestelytehtäviin. 

Vapaaehtoisena pääset mukaan ainutlaatuiseen monilaji-ta-
pahtumaan, jonka veroista ei pääkaupunkiseudulla ole aiemmin 
nähty. Lisäksi saat ilmaiset ruokailut kisapäivinä sekä kisa-
asusteen, unohtamatta tietenkään hienoja kokemuksia, kansain-
välisyyttä ja mahtavaa kisatunnelmaa. Saat myös todistuksen 
työpanoksestasi, joka voi olla koko kisojen pituinen tai vaikka 
vain yksittäinen päivä kisaviikonlopun aikana. Ilmoittaudu mu-
kaan kisojen nettisivuilta www.sellgames2008.com löytyvällä 
lomakkeella!

Lisätietoja kisojen tapahtumakoordinaattorilta Katja Arpalolta 
(katja.arpalo@sellgames2008.com, puh. 044 561 3246) tai tule 
piipahtamaan kisatoimistolla, entisissä kyläkirjaston tiloissa Jä-
meräntaival 6 B:ssä.

Vaikuta uraasi: kerro uratoiveistasi

Mitkä ovat uratavoitteesi? Oppilaitoksesi ja tuleva työnantajasi 
haluavat kuulla sinun äänesi. Osallistu siis opiskelijakyselyyn –
vaivanpalkaksi saat: 

vastauksiisi pohjautuvan henkilökohtaisen uraprofi ilin 
ilmaisen uraoppaan valintasi mukaan 
yhden kuukauden ilmaisen englanninkielen verkkokurssin, 

Englishtown.comissa.

Osallistumalla kyselyyn voit myös voittaa: 
kahden viikon matkan Pekingiin
kahden viikon kielikurssin (tasoasi vastaavan) valitsemaasi 

maahan (joko Isoon-Britanniaan, Irlantiin, Espanjaan, Rans-
kaan tai Saksaan).

Huomaathan että pysyt anonyymina ja että vastauksesi käsitel-
lään luottamuksellisesti. 

Kysely on osoitteessa: universumsurvey.com/fi ss?reid=7
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TKY hakee kyläsihteeriä

Teknillisen korkeakoulun ylioppilaskunta (TKY) hakee kyläsih-
teeriä kaudelle 1.9.2008–31.5.2010.

Kyläsihteeri osallistuu Teekkarikylän alueen ja TKY:n asunto-
latoiminnan kehittämishankkeisiin. Kyläsihteeri toimii asian-
tuntijajäsenenä kyläsenaatissa sekä tilakehitystoimikunnassa 
ja asuntotoimikunnassa. Teekkarikylän ja asuntoasioiden tun-
teminen ja rakennus- sekä kiinteistöalan säädösten osaaminen 
lasketaan hakijalle eduksi. 

Kyläsihteeri toimii: 
teekkarikylävastaavan sekä järjestötoimijoiden kanssa tiivisti 

yhteistyössä 
kyläsenaatin ja tapahtumien koordinoijana 
osallistuu Teekkarikylästä käytävään keskusteluun sekä vas-

taa asukkaiden antamaan palautteeseen ja kysymyksiin 
yhteistyössä asuntotoimiston, rakennusmestarin ja kiinteistö-

päällikön kanssa 

Tarjoamme haasteellisen ja mielenkiintoisen työn nuorekkaassa 
työympäristössä. Odotamme hakijalta innostunutta ja ennakko-
luulotonta asennetta opiskelijoiden kanssa toimimista kohtaan 
sekä joustavuutta työaikojen ja tehtävien suhteen. Osa-aikatyö 
tarjoaa myös mahdollisuuden esimerkiksi opiskeluun työn ohes-
sa. 

Kyläsihteerin kausi on kaksivuotinen pois lukien kesäkuukaudet 
(1.6.–31.8.). Lisäksi työsuhteen jatko vielä kolmannella vuodella 
on mahdollista. Työaika on 24 tuntia viikossa (liukuva viikoittai-
nen) ja palkka ensimmäisenä vuonna n. 1 000 euroa kuukaudes-
sa ja sitä korotetaan 5 % toisena ja mahdollisena kolmantena 
vuonna. Työntekijällä on myös mahdollisuus hakea opiskelija-
hintaista asuntoa. 

Työhön perehdytys tapahtuu 1.4.2008–31.5.2008 vastaavalla 
työmäärällä, perehdytysajalta maksetaan normaalia palkkaa. 

Lisätietoja antaa TKY:n pääsihteeri Teemu Halme, paasihteeri@
tky.fi , p. (09) 468 2103.

Hakuaika päättyy 20.3.2008 kello 16.00. Vapaamuotoiset hake-
mukset pyydetään toimittamaan pääsihteeri Teemu Halmeelle 
sähköpostilla paasihteeri@tky.fi  tai osoitteeseen TKY, PL 69, 
02151 Espoo. Huom! Kuoreen tai sähköpostin otsikkoon merkin-
tä: ”kyläsihteerihaku”.
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TKY hakee siviilipalvelusmiestä 
kiinteistöapulaisen tehtäviin

Teknillisen korkeakoulun ylioppilaskunta (TKY) hakee siviilipal-
velusmiestä kiinteistöapulaisen tehtäviin.

Työjakso alkaa 01.04.2008. 

Kiinteistöapulaisen tehtävänä on huolehtia ylioppilaskunnan 
järjestötilojen kunnossapidosta ja kehityksestä yhdessä järjestö- 
ja kyläsektorin sekä rakennusmestarin kanssa. 

Työnkuvaan kuuluvat järjestötoiminnan tilojen kunnon ja varus-
teiden tarkastaminen, sekä näihin liittyvät pienet korjaustyöt. 
Kiinteistöapulaisen työhön sisältyy ajoittain toimistotöitä ja 
juoksevien asioiden hoitoa ylioppilaskunnan toimistolla. Haki-
jalta toivotaan kokemusta rakennusalalta sekä kunnossapidos-
ta. Vähintäänkin B-ajokortti on välttämätön. Lyhyesti sanottuna 
haemme talonmiestä vastaavaa henkilöä. 

TKY tarjoaa kiinteistöapulaiselle viihtyisän työympäristön Es-
poon Otaniemessä, nuoren ja rennon työilmapiirin sekä asunnon 
työpaikan läheisyydestä ja muut lakisääteiset etuisuudet. 

Lisätietoja antaa TKY:n pääsihteeri Teemu Halme, paasihteeri@
tky.fi , p. (09) 468 2103.

Hakuaika päättyy 20.3.2008 kello 16.00. Vapaamuotoiset hake-
mukset pyydetään toimittamaan pääsihteeri Teemu Halmeelle 
sähköpostilla paasihteeri@tky.fi  tai osoitteeseen TKY, PL 69, 
02151 Espoo. Huom! Kuoreen tai sähköpostin otsikkoon merkin-
tä: ”kiinteistöapulainen”.
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Viime tiistaina eräs papparainen kyseli lakki 
takaraivolla, onko vappu jo tullut, kun hän 
näki tupsulakkikansaa Kiasman edustal-

la lähdössä osoittamaan mieltään nettisensuuria 
vastaan Eduskuntatalolle. Ei pappa hyvä, vappu 
ei ollut tullut viiman ja sohjoisen lumen keskelle, 
vaan useat teekkarit olivat päättäneet aktivoitua ja 
”ilmaista vastustavansa perustuslain 12. pykälän 
vastaista ennakkosensuuria, jota poliisi harjoittaa 
lapsipornon leviämisen estämisen nimissä”, kuten 
ennen mielenosoitusta jaetussa tiedotteessa sen 
tarkoitusperistä kerrottiin.

Mistä aktivoitumisessa on kysymys? Kaikki alkoi, 
kun laki pornografi an estotoimista tuli voimaan 
alkuvuodesta 2007. Laki antaa poliisille oikeudet 
ylläpitää listaa lapsipornoa sisältävistä sivuista. 
Ongelmat asiaan liittyen paljastuivat viimeistään, 
kun keskusrikospoliisi lisäsi listalleen Matti Nikin 
lapsiporno.info-sivun helmikuussa.

Nikki oli selvittänyt osan KRP:n lapsipornoa tor-
juvalla salaisella suojauslistalla jo olevista sivuista 
ja listannut näiden 
osoitteita omalle 
sivulleen. Hän on 
sanonut julkais-
seensa osoitelis-
tan osoittaakseen, 
että KRP:n listalla 
on perusteetto-
masti sensuroitu-
ja osoitteita, sivuja 
jotka eivät sisällä 
lapsipornoa. Myös 
Internetin vapaut-
ta puolustavan 
Electronic Fron-
tier Finland Effi  n 
mukaan keskusrikospoliisin listalla on lukuisia 
väärin perustein sensuroituja nettisivuja. 

Nyt myös yleisestä on tullut paikallista, kun 
TKK on sulkenut kahden opiskelijan tun-
nukset, koska lapsiporno.info-sivusto oli 

peilattu heidän sivuilleen. Jopa huhuja siitä liikkuu, 
että peilaamista harrastettaisiin juuri nyt laajem-
minkin täällä opiskelijoiden piirissä, protestiksi 
viime aikojen tapahtumia kohtaan.

Ehkäpä myös paikallisista tapahtumista johtuen, 
viime tiistaina hieman ennen kahtatoista Otanie-
mestä lähtenyt bussi numero 102 olikin tunnelmal-
taan hyvin mielenosoitushenkinen, kun se kaartoi 
Länsiväylälle. Mielenosoitus keräsi lopulta noin 
puoli tuhatta kansalaista eduskuntatalon eteen, ja 
monet tiedotusvälineet panivat merkille teekka-
riedustuksen mielenosoituksessa.

Mielenosoittajien joukko toisti eduskuntatalon 
edessä esimerkiksi iskulausetta ”Oikea ongelma, 
väärä ratkaisu”. Ongelmana on se, että osapuolista 
toinen puhuu kirveestä ja toinen sen varresta. Sa-
lainen estolista ei mielenosoittajien mielestä häirit-
se rikollisia, mutta piilottaa ongelman kansalaisten 
silmiltä. Suodattamisen tai sensuroimisen, miten 
ilmiötä nyt halutaan kutsua, vastustajat eivät mis-
sään nimessä halua vastustaa lapsipornon vastaista 
taistelua.

Valtakunnallisella tasolla tällä hetkellä poliisin 
on kerrottu päivittävän salaista suodatuslistaa ja 
poistavan sieltä sinne aiheettomasti joutuneita si-
vustoja. Todennäköisesti TKK:lla mietitään, tuliko 
opiskelijoiden tapauksessa ylireagoitua.

Mielenilmauksia asian tiimoilta tulee hyvin 
todennäköisesti lisää. Anton Tammi-
nen, yksi viime viikon mielenosoituksen 

tiedottajista, kertoi että mielenosoituksien suhteen 
tähtäimessä olisi suurempi kansainvälinen yhteis-

työ, koska Ruotsissa on 
myös vastaavanlainen 
sensuurijärjestelmä, 
joten pohjoismaista 
kiinnostustakin ollaan 
kartoittamassa.

Asia on kuitenkin 
päässyt jo pitkälle, 
koska se on päässyt 
valtamediaan. Sieltä 
se voi nousta takaisin 
sinne mistä kaikkia al-
koikin, eduskuntaan. 
Tamminen sanoikin 
kysyttäessä osuvasti: 
”Yritämme vaikuttaa 

pääasiassa medioihin, jotta päästäisiin asialliseen 
keskusteluun nykyisen jatkuvan ad hominemin ja 
olkinukkeargumentoinnin sijasta. Suoraan poliitik-
koihin ei tässä asiassa oikein voi vaikuttaa, vaan se 
täytyy tehdä medioiden kautta.”

Johanna Mitjonen

Pääkirjoitus 12.3.2008

Nettisensuurin aallot lyövät myös 
Otaniemeen 

4 CanCania ja riisuttuja miehiä
Kemistikillan vuosijuhlaviikkoon kuuluivat 

muun muassa villit bileet viileässä 
yökerhossa. Jopa karitsoja pimpattiin.

5 Mikä uudelle yliopistolle 
nimeksi?

Yliopisto tarvitsee nopeasti nimeämisen. 
Parin viikon kampanjassa kaikille tarjoutuu 
mahdollisuus ehdottaa nimeä. Nyt 
ideailta kavereiden kanssa pystyyn!

10 Nyysseistä löytyy kaikki
Siellä etsitään niin paria harjoitustöihin kuin 

valitetaan kummallisista äänistä (aivan kuin 
haukuntaa, mutta eihän soluissa ole koiria) 
naapurissa. Nyysseissä kaikesta saa puhua.

14 Usko tai älä, länsimetrolle on 
vaihtoehtoja

Espoon kaupunginvaltuusto 
on alkanut empiä 
metron rakentamista, 
valtion pienennellessä 
rahoitusosuuttaan. Olisiko 
pikaraitiotiestä sittenkin 
metron haastajaksi?

Kannen kuvitus Maija Fagerlund

Seuraava Polyteekkari ilmestyy 3 viikon päästä!
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Lauri Reiman
TKY:n hallitus,
sosiaalipoliittiset asiat

Hallitusvuoteni alussa 
näin edunvalvonta-
koulutuksessa kalvon, 

jossa näytettiin asioiden edun-
valvontakierros. Kierros alkaa 
kansainväliseltä tasolta, josta se 
siirtyy korkeakoulupoliittiseksi 
ja aina edelleen opintoasiaksi. 
Viimeisenä se konkretisoituu 
sosiaalipoliittiseksi asiaksi. 

Nyt tämän kierroksen päähän 
on pääsemässä Bolognan pro-
sessi. Ensin tehtiin päätös luoda 
yhteinen eurooppalainen 
korkeakoulutusalue. Sen jäl-
keen päätettiin maakohtai-
sesti, miten tähän harmoni-
sointiin suhtaudutaan. Nyt 
tuli ensimmäinen konkreet-
tinen muutos: DI-tutkinnon 
laajuudeksi päätettiin 300 
ECTS-pistettä eli ECTS-jär-
jestelmän mukaisesti viiden 
vuoden tutkinto. Vaikka 
joillain muilla aloilla tästä 
yleislinjasta uskallettiin 
poiketa, laajan diplomi-
insinöörikoulutuksemme 
kohdalla niin ei kuitenkaan 
tehty huolimatta selkeistä 
perusteluista laajempaan 
pisteytykseen. 

Päätös alkoi konkreti-
soitua opintoasiaksi. Sisällöis-
tä koulumme opettajakunta ei 
halunnut karsia, vaikka tutkin-
nosta piti saada yli vuosi kes-
kimääräistä opintoaikaa pois. 
Kursseja ei uudistettu koko tut-
kinnon laajuudelta vaan vanhat 
opintojaksot saivat vain uudet 
nimet ja 1,5 kertoimella tehdyn 
laajuusmuunnoksen opintovii-
kosta opintopisteiksi. 

Kun muutos opintopisteisiin 
tuli, moni ajatteli voittavansa 
Kelan pisterajojen suhteen suo-
rittaessaan kursseja vielä opinto-
viikoissa. Tämä pitikin paikkan-
sa, mutta se oli vain suhteellinen 
voitto. Muissa kouluissa tilanne 
oli toisin päin ja uudesta järjes-
telmästä tehtiin heidän opis-
kelijoilleen houkutteleva. Nyt 
pahentunut työmäärän ja suo-
ritusmerkintöjen epäsuhdanne 
on siirtymässä osaksi kaikkia 
uuden tutkintosäännön teekka-
ripolvia Otaniemessä. 

Tilanteen problematiikka oli-
si luultavasti tullut nopeammin 
esille, jollei soppaan olisi vielä 
heitetty moduulirakennetta, 
joka vei professoreilta viimei-
senkin otteen uuden tutkinnon 
kokonaisuudesta. Moduulira-
kenteen ongelmia lisää vielä se-
kin, etteivät lukukausijärjestelyt 
tue sen mukaista etenemistä. 
Jos moduulimallin ideaalin mu-
kaan moduulit pitäisi suorittaa 

peräkkäin ja kolme moduulia 
vuodessa niin, miksi periodeja 
on neljä? Kaikki tämä epäjoh-
donmukaisuus on aiheuttanut 
sen, että uuden tutkintosäännön 
aikana joidenkin alojemme val-
mistumisajan ennusteet ylittävät 
sallitun seitsemän vuoden opin-
toajan. Ja opintotukeakin riittää 
vain kuudeksi talveksi.

Jollekin voi tässä vaiheessa 
herätä kysymys miksi sosiaalipo-
liittinen vastaava kirjoittaa näin 
suoraa korkeakoulupolitiikkaa, 
mutta syyt ovat seurauksissa. 
Kelan opintopisterajojen suh-
teellinen nousu ja meidän kurs-

siemme kohdalla tapahtunut 
summittainen muunto opinto-
pisteisiin ovat aiheuttaneet opis-
kelijoiden toimeentulotilanteen 
heikentymisen voimakkaasti 
uudessa tutkintosäännössä. Pa-
hasti jälkijunassa tuleva opin-
torahan korotuskaan ei juuri 
lämmitä siinä vaiheessa, kun 
opintotuki on jo katkaistu. 

Kiristyvillä koulutusmarkki-
noilla voikin herätä kysymys, 
miksi opiskelija haluaisi tulla 
Otaniemeen? Täällä tutkinnon 
suorittaminen kestää kauemmin 
ja samalla joutuu kokoajan stres-
saamaan toimeentulostaan. 

Meidän koulumme tarjoamat 
tutkinto-ohjelmat täytyykin ot-
taa todella tarkkaan analyysiin 
ja miettiä aidosti mitä uuden 
diplomi-insinöörin tulee osata 
ja sitten opettaa se osaaminen. 
Kurssien mitoitus täytyy tehdä 
realistiseksi niin, että se mah-
dollistaa opiskelijalle ymmär-
tävään oppimiseen tarvittavan 
ajankäytön. Opiskelijalta tulee 
odottaa hänen 40 viikkotyötun-
tiaan, muttei sen enempää, tai 
nykyisestä kouluamme piinaa-
vasta pintaoppimisen kierteestä 
ei päästä ikinä eroon. Nykyisel-
lään pisteitä kerätään vain sel-
viytyäkseen, ei oppiakseen, ja 
siinä ei ole mitään huippua tai 
innovatiivista.

Virallinen totuus

KuvaMitäHä?
Lumen tulo ja suomalainen lumiveistotaide sai aasialaiset 

turistitkin kuvausjalalle. Kuvaaja: Johanna Mitjonen.
›

Kokonaisuus 
hukassa

The Clubilla 27.2. järjes-
tetyissä pirskeissä nähtiin 
muun muassa CanCan-
ryhmän tanssiesitys, Pimp 
my karitsa -kilpailu ja 
megalomaanisen suklaa-
levyn arvonta.

Varttia vaille kymmenen 
Clubilla on vielä hiljaista: 
juhlakansa istuu pienissä 

ryhmissä sivistyneesti keskustel-
len ja puolentoista euron hintaisia 
virvokkeita hillitysti siemaillen. 
Pukeutuminen on enimmäkseen 
trendikästä ja paljastavaa, mutta 
kah, näkyypä tiskin tuntumas-
sa yksi haalarikin! ”Ei haalareita 
tarvitse hävetä”, Olli Rantanen
kommentoi kysyttäessä miksi hän 
on ainoa teekkariunivormuun pu-
keutunut. Rantanen kertoi tulleen-
sa kuuntelemaan hyvää musiikkia 
ja katsomaan CanCania.

Pimp my karitsa -kilpailun alka-
essa väkeä oli jo enemmän, ja kilpai-
luun oli tyrkyllä paljon innokkaita 
osallistujia. Tehtävänä oli tuunata 
neitseellisen valkoinen pehmolelu-
lammas sormivärejä, sulkia, saksia 
ja serpentiiniä käyttäen. Karitsat 
saivatkin aikamoista kyytiä, kun 
kemistit päästivät luovan hulluu-
tensa valloilleen: saksien käyttö oli 
juontajaa mukaillen ”ankaraa, suo-
rastaan brutaalia”. Voittajaksi selvi-
si huutoäänestyksellä parivaljakko 
Henrik ja Jukkis, jotka palkittiin 
lähestyvän pääsiäisen kunniaksi 
yllätysmunilla. ”Mmm, maito-
suklaista… mutta kotona nautittu 
munalikööri oli parempaa”, Henrik 
kommentoi naama sormiväreistä 
loistaen.

Seuraavaksi oli luvassa nais-
kauneutta ja hulmuavia helmoja, 
nimittäin lavalle saapui kemisti-
phuksien CanCan-ryhmän tytöt. 
Punamustien röyhelöhameiden 
lomasta vilkkui säkenöiviä sääriä 
korkeassa kaaressa ja muutama tai-
dokas ilmakuperkeikkakin nähtiin. 
Tyttöjen jälkeen yleisö sai ihastella 
paidattomien poikien pyörähtelyä, 
kun lavan valtasivat CanCanin ko-
meat miehenalut. Lava-akrobaat-
tinen osuus huipentui tyttöjen ja 
poikien yhteiseen tanssiesitykseen 
Bloodhoung Gangin tahdissa.

Illan viimeinen virallinen ohjel-
manumero oli jättimäisen Fazerin 
suklaalevyn arvonta. Arpaonni 
suosi Veli-Matti Salosta, joka jou-
tui raahaamaan parikiloisen von-
kaleen kaksin käsin sivummalle. 

Salonen vaikutti tyytyväiseltä saa-
liiseensa.

Kondisbileiden järjestelyistä vas-
tanneet bilehileet Jenni Järvinen ja 
Sini Idänheimo olivat tyytyväisiä 
illan kulkuun. ”Bileet sujuivat oi-
kein hyvin. Illan ohjelman aikatau-
lu ei ehkä ollut täsmälleen sama 
kuin ohjelmassa lupailtiin, mutta 
aikataulun lievä venyminen ei on-
neksi menoa haitannut, päinvas-
toin!” Järvinen kertoo.

Myös emeritusbilehile Victor 
Heinänen vaikutti tyytyväiseltä 
sekä järjestelyihin että bilehileiden 
keskinäiseen dynamiikkaan: ”Nai-
set ovat tässä kokoonpanossa kau-
neus ja järki, minä tuon porukkaan 
pehmeyttä”, teekkaritapahtumissa 
usein nähty mies runoili diskovalo-
jen loisteessa.

Meri Laitinen

Kemistikilta juhli Kondisbileitä 
kannat katossa

Kemistiphuksien CanCan-ryhmän tytöt ja pojat pistivät baaribileissä 
Kemistiphuksien CanCan-ryhmän tytöt ja pojat pistivät baaribileissä pystyyn messevän show’n.

Antti Johannes KajasteAntti Johannes Kajaste



Marraskuussa auditoitu 
laadunvalvontajärjestel-
mä ei täyttänyt kaikkia 
asetettuja vaatimuksia.

Meri Laitinen

K orkeakoulujen arviointi-
neuvoston auditointiryh-
mä löysi puutteita kolmesta 

TKK:n laadunvalvontajärjestelmän 
osa-alueesta. Uusinta-auditointiin 
joutuvat kohdat 2c) Yhteiskunnal-
lisen vuorovaikutuksen, vaikutta-
vuuden ja aluekehitystyön laadun-
varmistusjärjestelmän kattavuus ja 
vaikuttavuus; 6) Laadunvarmistus-
järjestelmän toiminnan seuranta, 

arviointi ja jatkuva kehittäminen; 
sekä 7) Laadunvarmistusjärjestel-
män kokonaisuus.

TKK:n laatutoimikunnan sihtee-
ri, laatukoordinaattori Kirsi Eulen-
berger-Karvetti kertoo muun mu-
assa tiukan aikataulun ja lukuisten 
hallinnollisten uudistusten olleen 
syynä toivottua heikompaan tulok-
seen. Eulenberger-Karvetin mukaan 
laadunvalvontajärjestelmää aiotaan 
parantaa yhtenäistämällä käytän-
töjä: ”Tavoitteena on, että kaiken 
toiminnan taustalle saadaan niin 
sanottu toiminnankehittämissys-
tematiikka, eli PDCA-malli, johon 
kuuluu neljä vaihetta: suunnittelu, 
toteutus, arviointi ja kehittäminen. 
Yhteisiä toiminta- ja menettelyta-

poja pyritään luomaan ja ottamaan 
käyttöön eri toiminnoille, erityises-
ti toistuvaluonteisille prosesseille. 
Olisi erittäin suotavaa, että meillä 
esimerkiksi valmistuttaisiin diplo-
mi-insinööreiksi samoin rituaalein 
kaikista tiedekunnista, tai että tie-
dekunnan sisällä HOPS-käytännöt 
olisivat samat. Tarkoituksena on, 
että eri työryhmien ja työpajojen 
avulla laadunvalvontajärjestel-
mätyötä johdetaan, toteutetaan ja 
seurataan systemaattisemmin kuin 
aikaisemmin.”

Auditointityöryhmän raportti 
on nähtävissä kokonaisuudessaan 
osoitteessa www.kka.fi /pdf/jul-
kaisut/KKA_108.pdf

›
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Rehtori ehdottaa 
historiallista nimeä

Uutta yliopistoa on vuoroin 
nimitetty huippuyliopis-
toksi tai innovaatioyliopis-

toksi, jotka ovat vain väliaikaisia 
työnimiä, joten areena nimiehdo-
tuksille on vielä avoin. TKK:n rehto-
ri Matti Pursulan mielestä korkea-
koulun nimi voisi olla historiallisesti 
Suomen teknillinen korkeakoulu. 
Pursulan mukaan maailmalla on 
monia suuria ja arvostettuja tek-
nillisiä korkeakouluja ja yliopistoja, 
joissa on laadukas business school 
ja muotoilun opetusta.

Nimi on herkkä kohta, ja Pursula 
arveleekin, että siinä voi olla vielä 
pureskeltavaa muilla korkeakou-
lulla. Innovaatioyliopiston nime-

äminen yhden osapuolen mukaan 
olisi raju teko, etenkin kun esimer-
kiksi TaiKin kurssivalikoimasta 
suurella osalla ei ole välttämättä 
mitään tekemistä tekniikan kans-
sa, ainakaan sanan perinteisessä 
merkityksessä. Muotoilun osasto ja 
medialaboratorio ovat vain yksi osa 
kokonaisuudesta; muita osastoja 
ovat elokuvataide ja lavastustaide, 
taidekasvatus sekä visuaalinen 
kulttuuri. Pursulalla ei ole muita 
ehdotuksia nimeksi, ja hän vastus-
taa abstraktioita, joita vilisee am-
mattikorkeakoulujen nimissä. Sen 
sijaan erisnimi tai paikka voisi tulla 
kuuloon osana nimeä.

Sofi a Ziessler

Nimi on enne, mutta korkea-
koulupolitiikassa olisi na-
iivia uskoa pelkän nimen 

voimaan. Moni onkin valittanut in-
novaatioyliopisto-nimityksen, sa-
moin kuin huippuyliopiston, teen-
näisyyttä. Ei innovaatioita synny 
nimeä vaihtamalla, eikä tutkimuk-
sen laatu kohene, jos asiakirjoihin 
kirjoitetaan sana ”huippu” ilman 
toiminnallisia muutoksia.

Tutkija Jaakko Hollménin ko-
tisivuilta löytyy oivallinen työvä-
line innovaatioyliopiston nimen 
keksimiseen: nimigeneraattori, 
joka synnyttää hiiren klikkauksilla 
vitsikkäitä nimiä niin paljon, kuin 
käyttäjä vain haluaa. Ohessa on 
muutamia generoituja nimiehdo-
tuksia.

Sofi a Ziessler

Kommentti

Nomen est omen

Universal Institute of 
Unlimited Renaissance

National School of Manage-
ment, Movies, and Chemistry

National University of Open-
source Paradigms

School of Exploration

Mobile School of Self-ref-
lective Mentorship

National University of Money, 
Harmony, and Algorithms

Important Institute of Open-source Break-throughs

Spiritual School of Finance, Media, and Tools

University of Possibilities

Best University of New Paradoxes

Goal-oriented University of Management, Arts, and Electronics

Institute of Life

www.hollmen.net/cgi-bin/university.cgi
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ment, Movies, and Chemistry

National University of Money, 

Ideahaku etsii 
ehdotuksia 
innovaatioyliopiston 
nimeksi

TKK:n laadunvalvonnassa 
vielä kehitettävää

Vararehtori Kalevi Ekman, mik-
si auditointi ei mennyt läpi? 
”Aika valmistautumiseen jäi sit-
tenkin liian lyhyeksi. TKK:n tulos-
ten laatuahan ei tässä tietenkään 
auditoitukaan, vaan sisäiseen ja 
ulkoiseen tarkoitukseen suunni-
teltua laadunvarmistusjärjestel-
mää. Audoitointiin valmistau-
tuessa vasta huomattiin, miten 
aikaa vievää on keskustelu siitä, 
että mitä tässä oikeastaan ollaan 
tekemässä. TKK on iso laitos ja 
olisi tarvittu valmiimpaa mallia 
siitä, mihin laadunvalvontajär-
jestelmätyössä keskitytään, ja 
miten asiat saadaan menemään 
kaikilta osin samaan suuntaan 
lukuisilla osastoilla. 

Tässä työssä auditointiin val-
mistautuminen tiukan aikatau-
lun kanssa on ollut tosi hyvä, 
joskin työläs, harjoitus. Siitä on 
nyt jo paljon helpompi jatkaa esi-
merkiksi laadunvalvontajärjes-

telmän mukauttamista uudelle 
organisaatiolle.”

Miten laadunvalvontajärjestel-
mää aiotaan parantaa?
”Rehtori on nimennyt toimeen-
panoryhmän, jossa on mukana 
kaikkien tiedekuntien edustajat. 
Yhteistyössä johdon, tiedekun-
tien ja ylioppilaskunnan kanssa 
työryhmä suunnittelee ja panee 
toimeksi tarvittavat toimenpi-
teet. TKK tekee myös sisäisen 
harjoitusauditoinnin syksyllä 
2009, jossa kiinnitetään tietysti 
erityistä huomiota yhdenmukai-
suuteen ja muihin nyt havaittui-
hin kehittämiskohteisiin.

En ole kovin pettynyt hylkä-
yksestä, sillä se sopii mielestäni 
hyvin kehittävän auditoinnin 
ideologiaan — nythän tässä ke-
hitytään oikeasti, eikä jäädä pää 
pyörällä ihmettelemään, mitä 
auditoinnista opittiin vai opit-
tiinko mitään.”

Juuri avautuneessa kil-
pailussa nimeä uudelle 
yliopistolle voi ehdottaa 
kuka tahansa.

Johanna Mitjonen

K eväällä 2008 innovaatio-
yliopistohankkeessa ovat 
ajankohtaista säätiön pe-

rustamisen lisäksi uuden yliopiston 
nimen valitseminen. Tiistaina 11.3. 
innovaatioyliopisto.info-sivuilla 

avautui linkki, jonka kautta uudel-
le yliopistolle voi ehdottaa nimeä 
ideahaussa.

Innovaatioyliopistohankkeen 
projektijohtaja Jari Jokinen sa-
noo tärkeimmän asian ideahaus-
sa olevan koko yliopistoyhteisön 
osallistuttaminen myös nimien 
ideoimisen kautta vaikuttamaan 
siihen, minkälainen uusi yliopisto 
tulee olemaan. Kaikille avoimeen 
kilpailuun odotetaankin runsas-
ta osanottoa. Nimiä voi ehdottaa 
25. maaliskuuta saakka. Tuolloin 

opetusministeri Sari Sarkomaan
johtama raati valitsee ehdotuksis-
ta voittajan. Raadin kokoonpano ei 
ole vielä varmistunut.

Voittanut ehdotus ei automaatti-
sesti valikoidu yliopiston nimeksi, 
mutta nimiehdotuksia käytetään 
apuna valittaessa lopullista nimeä. 
Nimen päättää lopulta eduskunta 
uuden yliopistolain säätämisen 
yhteydessä.

Jokinen sanoo valittavalla ni-
mellä olevan tiettyjä reunaehtoja. 
Sen tulee olla yliopistolle sopiva 

ja sen tulee toimia sekä suomek-
si, ruotsiksi että englanniksi. ”Ja 
mielellään myös muilla maailman 
kielillä.” Yliopisto-sanaa ei nimessä 
välttämättä tarvitse olla. ”Yliopis-
totyyppistä toimintaahan kuvaavat 
myös sellaiset sanat kuten akate-
mia tai instituutti tai korkeakou-
lukin. Tärkeintä on, että nimi on 
sellainen joka sopii yliopistolle”, 
Jokinen sanoo.

Ideahaku on jatkoa innovaatio-
yliopistohankkeen syksyllä to-
teuttamalle verkkokyselylle jossa 

selvitettiin Helsingin kauppakor-
keakoulun, Taideteollisen korkea-
koulun ja Teknillisen korkeakoulun 
henkilökunnan ja opiskelijoiden 
lisäksi myös sidosryhmien edusta-
jien mielipiteitä uuden yliopiston 
luomista mahdollisuuksista. Kom-
mentteja uuden yliopiston perusta-
misesta ja mahdollisuuksista kertyi 
tuolloin yli 8 000.

Lisätietoja nimikilpailusta:
innovaatioyliopisto.info
›

Kalle Kem
ppainen



Vesa Linja-aho

T KK:lla tapahtui kummia helmikuun 
viimeisellä viikolla, kun erään TKK: n 
opiskelijan ja osa-aikatyöntekijän 

kaikki atk-tunnukset suljettiin ilman en-
nakkovaroitusta. Opiskelija ei päässyt käsik-
si sähköpostiinsa, eikä liioin kirjautumaan 
atk-luokkien koneille laskuharjoituksia pi-
tämään.

Virallista syytä sivuston sulkemiselle ei 
opiskelijalle kerrottu ennen saman viikon 
perjantaita, mutta opiskelija arveli sen joh-
tuvan siitä, että hän oli peilannut eli tehnyt 
omille sivuilleen kopion Internet-sensuuria 
kritisoivasta lapsiporno.info-sivustosta.

Tieto tunnusten sulkemisesta levisi nope-
asti IRCin ja blogien kautta. Medioista asian 
uutisoi ensimmäisenä Tietokone-lehden 
www-sivut.

Tunnuksia koskeva asia selvitettiin sa-
man viikon perjantaina. Tunnukset avattiin 
uudelleen heti tietoturvapäällikön ja tieto-
hallintojohtajan kanssa käydyn keskustelun 
jälkeen. Tunnusten avaamisen ehtona oli, 
että opiskelija poistaa sivupeilin TKK:n pal-
velimelta. TKK:n hallintojohtaja Esa Luoma-
la päättää vielä mahdollisista lisäsanktioista 
maaliskuun ensimmäisellä viikolla.

TKK:n tietohallintojohtaja Markku Kuu-
lan mukaan ilmoitus sivuista tuli TKK:lle 
anonyymin palautelomakkeen kautta. Pää-
töksen opiskelijan tunnusten sulkemisesta 
teki TKK:n tietoturvapäällikkö Minna Man-
ninen. ”Tietoturvarikkomuksen tutkimisen 
ajaksi suljetaan kaikki käyttöoikeudet”, 
linjaa Kuula. Siis hetkinen, minkä tietotur-
varikkomuksen? ”Sivusto tulkittiin tietotur-
variskiksi, koska poliisi olisi saattanut estää 
domain-nimeen perustuvalla suodatuksella 
koko TKK:n sivuston näkymisen ulospäin 
ennalta määräämättömäksi ajaksi”, Kuula 
toteaa. Opiskelija on eri mieltä: ”Ymmärrän 
tietohallintojohtajan huolen tietoturvan saa-
tavuusaspektista varsin hyvin, mutta erityi-
sesti luin asianomaisen lain läpi ja varmistin, 
ettei tällaista riskiä pitäisi olla. Se, että poliisi 
toiminnallaan ja lausunnoillaan on saanut 
tietohallintojohtajan pelkäämään sivujen 
saatavuuden puolesta on mielestäni tämän 
yhteiskunnallisen ongelman ydin.”

Tunnusten sulkeminen kolmeksi päiväksi 
ei ole mikään pieni juttu, koska työtehtävien 
hoitaminen ilman pääsyä esimerkiksi säh-
köpostiin on varsin hankalaa. Opiskelukin 
voi kärsiä, kun pääsy Optima-verkko-opis-
kelujärjestelmään ja kirjaston palveluihin 
on estetty — puhumattakaan mikroluokkien 
koneista. Miksei asiaa voitu selvittää saman 

tien? ”Olen myös töissä Helsingin kauppa-
korkeakoulussa, ja kalenteri oli täynnä per-
jantaihin asti”, Kuula kertoo.

Rehtorin hyväksymän tietotekniikkarikko-
musten seuraamuskäytännön mukaan selvi-
tystyön ajaksi opiskelijoilta pääsääntöisesti 
suljetaan käyttäjätunnukset ja henkilökun-
taan kuuluvilta käyttöoikeuksia rajoitetaan 
tarvittaessa määrin. Jos kuuluu sekä henki-
lökuntaan että opiskelijoihin, säännöstä ei 
tulkittu ainakaan minimihaitan periaatteel-
la. Opiskelijaa kismittää myös TKK:n ammu 
ensin ja kysy sitten -taktiikka: ”Prosessin 
läpinäkyvyys minulle päin ei toiminut lain-
kaan. Minuun ei edes yritetty ottaa yhteyttä 
etukäteen, jolloin asiasta olisi voitu keskus-
tella.”

TKK:lla on muitakin opiskelijoiden peilisi-
vustoja lapsiporno.infosta. Tietohallintojoh-
tajan mukaan näitä sivuja ollaan etsimässä ja 
tarvittaessa poistamassa. Mitkä ovat tieto-
hallintojohtajan terveiset peilejä yliopiston 
sivustoilla ylläpitäville opiskelijoille? ”Kan-
nattaa miettiä mihin aikaansa ja energiaansa 
käyttää, ja mitkä ovat oikeat kanavat taistella 

sananvapauden puolesta. Sananvapauden 
puolustaminen on arvo sinänsä, mutta pi-
tää harkita, ovatko TKK:n sivut oikea paikka 
tämän tekemiselle.”

TKK on sulkenut opiskelijoiden ja työnte-
kijöiden nettisivuja ja tunnuksia aikaisem-
minkin. Esimerkiksi viime kunnallisvaaleissa 
2004 suljettiin yhden ehdokkaan sivut, jotka 
sijaitsivat TKK:n palvelimella, koska TKK:n 

atk-järjestelmien käyttö vaalimainontaan on 
erikseen kielletty. Opiskelijan muita tunnuk-
sia ei suljettu. Moni vanhempi  TKK: lainen 
muistaa runsaasti julkisuutta saaneen ta-
pauksen vuodelta 2001, jossa it-asiantuntija 
Jukka Korpelan atk-tunnukset sekä maail-
manlaajuisestikin tunnetut www-sivut sul-
jettiin potkujen antamisen yhteydessä.
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Lapsiporno.infon peilanneen opiskelijan 
käyttäjätunnukset suljettiin
Sensuurikriittisen sivuston kopion katsottiin olevan tietoturvariski

Sivusto, jolla kritisoidaan Internet-
sensuuria ja suomalaisen sensuurin 
toimivuutta.

Sivusto ei sisällä lapsipornoa. Se 
kuitenkin päätyi poliisin ylläpitämälle 
sensuurilistalle, jonka avulla Internet-
operaattorit voivat vapaaehtoisesti estää 
liikenteen sensuroiduille sivuille. Koska 
sivustolla on lueteltu sensuurilistan 
sisältämät osoitteet, sivusto poliisin 
mukaan toimii portaalina lapsipornosi-

vustoille. Sensuurikriittisen sivuston 

›

›

sensuroiminen sai runsasta mediajulki-
suutta helmikuussa.

Suurin osa poliisin estolistalla 
olevista sivustoista ei sisällä lapsipor-
noa lainkaan. Sensuurilistalla on mm. 
kuulolaitteiden valmistaja, lelukauppa 
ja lukemattomia laillisia pornosivuja. 
Myöhemmin poliisi on myöntänyt, että 
estolistalla saattaa olla virheitä. 

Sensuurilistaa ja sen mahdollistavaa 
lakia on kritisoitu mm. siitä, että se ei 
puutu itse ongelmaan eli lapsipornoon. 
Esto on helppo kiertää Internetistä löy-
tyvien ohjeiden avulla.

›

›

Mikä lapsiporno.info?

TKY myönsi lakinkäyttöluvan sensuroinninvastaiseen mielenosoitukseen viime tiistaina 4.3.

Johanna Mitjonen

» www.polyteekkari.fi /paatoimittaja_haku



Opiskelijan 
rinnalla kulkija

Pappien kuulumisella 
Otaniemen korkeakou-
luyhteisöön on pitkät 

perinteet aina 1950-luvulta 
asti. Otapappi Eva Kanerva 
on työskennellyt tehtäväs-
sään vuoden alusta lähtien. 

Kuinka sinusta tuli pappi? 
”Olin ensin taidehistorioitsija, mutta koko 
sen ajan kun opiskelin tätä ensimmäistä am-
mattiani, minulla oli tunne, että ala ei ehkä 
aivan ole sitä mitä sieluni hakee. Olin eri-
laisissa vapaaehtoistöissä, ja kun tuli sopiva 
elämäntilanne, otin opintovapaata ja menin 
opiskelemaa diakoniatyötä. Siellä minulle 
valkeni, että haluan opiskella teologiaa. Mi-
nulla on myös kutsumus sielunhoitotyöhön: 
olen opiskellut myös psykiatriaa ja nyt val-
mistelen aiheesta väitöskirjaa.”

Mitä sielunhoito on?
”Sielu ei viittaa pelkästään psyykeen, vaan 
ihmiseen kokonaisuutena. Ihmisellä on 
tavallaan neljä ulottuvuutta: psyykkinen, 
fyysinen, sosiaalinen ja hengellinen. Sielu 
elää kaikissa näissä todellisuuksissa. Kun 
ihmisen pahaa oloa hoidetaan millä tahansa 
näistä alueista, ollaan sielunhoidon alueella. 
Kirkon harjoittamassa sielunhoitotyössä on 
myös mahdollista tarkastella ihmisen suh-
detta Jumalaan. Täällä sielunhoitotyö on 
opiskelijan kuuntelemista.”

Entä kuinka tulit tänne Otapapiksi? 
”Tulin tänne Olarin seurakunnasta työkier-
ron kautta. Työtehtäviä on hyvä vaihtaa, 
jolloin oppii näkemään asioita eri näkökul-
mista seurakuntatyössä. Musta on kiva olla 
täällä opiskelijoiden keskellä, koska olin 
koko 1990-luvun Helsingin yliopistolla töis-
sä esimerkiksi taidehistorian amanuenssina, 
ja olen siellä sivutoimisesti teologian tunti-
opettajana edelleen.”

Mitä työhösi kuuluu? Minkälainen arki-
nen työpäiväsi on?
”Emme työparini Aija Simosen kanssa ole 
vain opiskelijoiden käytössä, vaan toimim-
me koko alueella, myös muiden asukkaiden 
ja TKK:n henkilökunnan parissa. Teemme 
työajatonta työtä, joten tyypillistä päivää 
ei ole. Päivä voi alkaa yhdeksältä ja loppua 
illalla samaan aikaan. Säännöllisen run-
gon työlle muodostaa jumalanpalvelusten 
ja kirkollisten toimitusten tekeminen Ota-
kappelissa. Kesällä minulle on varattu vih-
kimisaika Otakappelille. Toimitusten määrä 
on moninkertaisempi muualla, täällä työ ei 
ole niin nopeatempoista kuin paikallisseu-
rakunnassa.”

Opiskelijoilla on nykyään paljon jaksamis-
ongelmia, mikä niihin voisi olla avuksi?
”Nykyihminen on jatkuvassa nopeassa in-
formaatiotulvassa, mutta ihminen ei ole 
niin nopea kuin yhteiskunta vaatii. Ihminen 
ei elä vain suoritteita varten. Pitäisi muistaa, 

että ihminen on sinällään arvokas ja ihmisen 
hyvinvointi on arvokas asia. Jokaisen pitää-
kin miettiä mihin kaikkeen lähtee. Täytyy 
miettiä, voiko toimia toisin ja tutkia omia 
vaihtoehtojaan. Kirkon tehtävänä on pitää 
tällaista vaihtoehtoista mallia yllä.”

Teillä onkin nyt käynnissä useampia 
opiskelijoiden henkiseen hyvinvointiin 
liittyviä projekteja?
”Otapapit ovat mukana hyvinvointityöryh-
mässä, jossa on paljon muitakin Otaniemen 
toimijoita, joille opiskelijoiden psyykkinen 
ja fyysinen hyvinvointi on tärkeää. Nyt ke-
väällä ollaan mukana Biletä ilman morkkis-
ta -kampanjassa, joka tarkoittaa sitä, että 
Otapapit näkyvät myös ylioppilaskunnan 
juhlissa.”

 Juuri nyt on alkamassa tämä Otetta elä-
mään -kurssi. Mistä siinä on kyse?
”Kurssilla opiskelijat voivat pohtia papin 
kanssa oman elämänsä asioita. Kahdeksan 
kerran kurssille pääsi mukaan 10 opiskelijaa 
ja valitettavasti moni ei mahtunut tällä ker-
taa kurssille. Pohdinnassa on, kuinka masen-
nusta voisi ehkäistä esimerkiksi negatiivisten 
ajatusmallien purkamisella. Ryhmä on hyvä 
tilaisuus minulle tulla tutuksi opiskelijoille, 
ja toivottavaa olisi, että sen myötä ihmiset 
rohkaistuisivat ottamaan tarvittaessa myös 
henkilökohtaisesti yhteyttä. Jos kaipaa ta-
paamista voi ajan sopia joko puhelimitse tai 
sähköpostitse. Tapaamispaikaksi voi sopia 
kappelin tai hiljaisen huoneen, joka sijaitsee 
TKK:n päärakennuksen alakerrassa.”

Nykyään monet nuoret päättävät erota 
kirkosta. Miten luulet tilanteen kehitty-
vän tulevaisuudessa?
”Tilanteen kehittymistä on vaikea ennustaa. 
On hyvä, että ihminen kyseenalaistaa maail-

massa arvoja, niin pitää ollakin. 
Kuitenkin kirkollisveron takia 
eroavat usein sanovat, ettei 
veron maksaminen anna heille 
mitään. Kertyneitä varoja käy-
tetään hyvin paljon erilaisiin 
yhteisvastuullisiin asioihin, ku-
ten muitakin veromarkkoja.”

Kuinka valmistaudut pääsi-
äiseen?
”Vietän ajan viiden lapseni, 
mieheni sekä omien vanhem-
pieni kanssa. Pidän myös mes-
sun Otakappelissa. Toisena 
pääsiäispäivänä lähden pää-
siäisretriittiin toisten pappien 
kanssa. Laitan nyt sähköpos-
teihin lopputervehdykseksi: ’Parhain paas-
tonajan terveisin’. En itse vietä ruokapaas-
toa, mutta tämä aika tarkoittaa minulle sitä, 
että otan asioita tarkasteluun: pohdin, mitä 
asioita asetan elämässäni etualalle.”

Johanna Mitjonen

Otapappi
Eva Kanerva

Kuka esittäisi itsestäsi kertovassa 
elokuvassa pääroolia?
”Maantiekiitäjä.”

Mämmi vai pasha?
”Mämmi, pidän siitä ja siitä saa ener-
giaa. Pasha on liian makeaa.”

Kuinka neliöjuuri lasketaan?
(Jää miettimään symbolia, ei vasta-
usta.)

Persoonallisuustesti

Ihmiset Ihmiset 77

Uravalintojen kanssa painiskelevien kannattaa pistäytyä 
Evan luona, koska hänkin on aikanaan vaihtanut alaa.

Johanna Mitjonen

Vuoden phuksi
Sarjassa seurataan raksaphuksi 

Joona Lassilan edesottamuksia 
vuoden ajan

Joonasta killan lukkarikisälli

Seurantafuksi Joonan kevät porskut-
taa jo hyvää vauhtia kohti wappua 
ja lakin saantia. Phuksipisteet näyt-

tävät lupaavasti siltä, että lakin pitäisi olla 
tulossa. ”Mikäli sellainen tänä vuonna jär-
jestetään — tätä kuulee varoiteltavan vähän 
välistä”, hän sanoo. 

Opintopisteitä Joonalle on ehtinyt kertyä 
syksyn aikana kohtuulliset 25 kappaletta. 
Joona on ymmärtänyt opiskelijaelämästä 
sen olennaisimman. ”Vaikka periaatteessa 
opiskelun kuuluisikin olla opiskelijalle se 
tärkein asia, on opiskelijaelämä usein jotain 
paljon mielenkiintoisempaa kuin kirjan ää-
ressä tenttiin pänttääminen. Opinnot eivät 
ehkä kuitenkaan ole se kaikkein hohdokkain 
asia phuksivuodessa Otaniemessä.” Ehkä 
hieman yllättäen hän kertoo kaipaavansa 
opintoihin lisää haasteita. Hän kertoo opin-
tojen rullaavan eteenpäin ”ihanan helposti 
omalla painollaan, vaikka pienet haasteet 
toisivat välillä hieman mielenkiintoa kou-
lunkäyntiin”. 

Joona tuumii, että hänen tähänastiseen 
taipaleeseensa teekkarina on mahtunut kai-
kenlaista hienoa. Arvoasteikossa korkeim-
malle korokkeelle hän nostaisi kuitenkin sit-
sit. ”Olen ollut tähän mennessä seitsemillä 
sitseillä. Hyvä seura ja loistavat ruuat ovat 
sumentaneet monet sitsit yhdeksi suureksi 
euforian tunteeksi, ja seuraavana aamuna 

voivat jotkin 
yksityiskoh-
dat loistavas-
ta illasta olla 
tämän seu-
rauksena jo 
unohtuneet.” 
Joona onkin 
ihastunut sit-
saamiseen niin 
kovasti, että 
uuden vuoden 
jälkeen hän 
aloitti kiltan-
sa lukkariki-
sällinä. ”Olen 
ollut mukana 
lukkaroimassa 
kolmia sitsejä, 
mutta todelli-
nen koitos on 
vasta edessä 
Rakennusin-

sinöörikillan 95-vuotisjuhlissa huhtikuun 
puolivälissä.” Hän sanoo monen rempseän 
teekkarilaulun päässeen lähelle sydäntään. 
Joonan suosikkeja ovat etenkin Hauki ja 
muita ihmeitä sekä muita ihmeitä sekä muita ihmeitä Paavi ja sulttaani.

Joko Joona on metsästänyt itselleen kesä-
työn? ”Leppoisaan hedonismin täyteiseen 
kesään tottuneena minulle tuli hieman yllä-
tyksenä sellainen itsestäänselvyys, että opis-
kelijoille on hyvin luontaista tehdä kesän 
ajan töitä ja ansaita siten säästöjä lukukau-
den ajaksi, jolloin olisi tarkoitus taas keskit-
tyä itse asiaan.” Joona onkin ajatellut tehdä 
ahkerasti opettajan sijaisuuksia kevään ajan, 
osittain opiskelujenkin kustannuksella, jot-
ta kesän voisi sitten pyhittää matkailulle. 
Hänen mieleensä on kuitenkin hiipinyt vii-
me aikoina myös mahdollisuus kesätöistä. 
”Oman alan työt tällä hetkellä valitettavasti 
rajoittuisivat todennäköisesti haalaritöihin 
rakennustyömaalle. Saattaa olla, että ole töi-
den suhteen hieman nirso, mutta etsin vielä 
mukavaa ja itselleni mieluisaa kesätyöpaik-
kaa, joka toivottavasti löytyisi.”

Johanna Mitjonen

»

Sofia Ziessler

”Pää pystyyn, phuksitoverit, kyllä 
se wappu sieltä tulee. Enää ei ole 
pitkä aika!”
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Presidentti Martti Ahtisaari vieraili 
Esa Saarisen luennoimalla Filosofi a 
ja systeemiajattelu -kurssilla keski-

viikkona 27.2. Päärakennuksen B-saliin oli 
ahtautunut ennätysmäärä uteliaita opiske-
lijoita, eikä moni kiinnostunut kuulija mah-
tunut saliin sisään. Onneksi tilaisuus vide-
oitiin, ja Ahtisaaren reaaliaikaista puhetta 
saattoi siirtyä seuraamaan huomattavasti 
väljempään E-saliin.

Ahtisaari aloitti tilaisuuden kertomalla 
siitä, miten diplomatia ja diplomaattinen työ 
ovat vuosien varrella muuttuneet. Kysymys-
ten laajuus ja toimijoiden määrä ovat kasva-
neet. Myös konfl iktien luonne on muuttunut 
vuosien varrella: suurin osa ristiriidoista on 
nykyään maiden sisäisiä sen sijaan, että ne 
olisivat maiden välisiä, ja kiistankohteina 
ovat usein luonnonvarat.

Ahtisaari halusi myös selittää hiukan sitä, 
millaisessa prosessissa rauhansopimus syn-
tyy. Kosovon tapauksen rauhanneuvottelui-
den kontaktiryhmän kuusi maata olivat teh-
neet 10-kohtaisen kehyksen, jossa Kosovon 
rauhansopimus tuli tehdä. Ehtona oli, ettei 
paluu maaliskuun 1999 Naton pommituksia 
edeltävään aikaan tullut kyseeseen. Maata 
ei myöskään saanut jakaa, ja mukana olivat 
tiukat säännökset siitä, miten vähemmistö-
jä tuli suojella. Tavoitteena oli lisäksi, ettei 

Kosovosta tulisi kansainvälistä turvallisuus-
uhkaa. Ahtisaari näki näistä ehdoista, että 
Serbia oli jo menettänyt Kosovon. Serbian 
silloinen johto oli kuitenkin elättänyt sel-
laista mielikuvaa, että jokin muu vaihtoehto 
olisi mahdollinen. 

Ehtojen ristiriitaisuus ja osapuolten eri 
käsitykset todellisuudesta mutkistavat suu-
rista asioista neuvottelua, minkä Ahtisaari 
sai omakohtaisesti kokea. Joka tapauksessa 
kaiken ristiriidan läpi tulee nähdä perus-
tavanlaatuinen tehtävä: vastuu puolustaa. 
Jokaisessa maassa poliittisella johdolla on 
velvollisuus suojella kansalaisiaan, ja jos 
tässä epäonnistutaan, kansainvälisillä jär-
jestöillä on velvollisuus toimia. ”Jos minulta 
kysytään, oletko valmis lähtemään sinne ja 
sinne ongelma-alueelle, sanon en, jollen tie-
dä, onko olemassa tukiryhmä, jonka varaan 
voi laskea. Yksin toimiminen on toivotonta”, 
Ahtisaari painotti. 

Ahtisaari korosti myös sitä, että täytyy tun-
tea omat kykynsä ja löytää ne ihmiset, jotka 
täydentävät kokonaisuutta. Tärkeää hänen 
työssään on lisäksi ollut kyky pelkistää ja 
nähdä tilanteet selkeästi. Ahtisaari ironisoi 
nuorelle yleisölleen vuosien varrella työssä 
kohtaamiaan tilanteita: ”Kansakoulunopet-
tajan koulutus on erinomainen koulutus, 
koska siinä erikoistutaan hitaasti hahmot-
tavien opetukseen.” Tällä Ahtisaari viittasi 
diplomatian raskaisiin rakenteisiin. Lisäksi 
hän kertoi työnsä vaatimuksista seuraavasti: 
”Jos uraa pitäisi suunnitella uudestaan, niin 
opettajankoulutuksen jälkeen teatterikor-
keakoulu voisi olla paikallaan.”

Ahtisaari vastasi vielä yleisön kysymyk-
siin Venäjän tilanteesta, Kosovosta, vuoden 
1918 ihmisoikeusrikoksista sekä Suomen ja 
suomalaisuuden tulevaisuudesta. Ahtisaa-
ren mukaan Suomen haaste ei ole Venäjä, 
vaan Suomi. ”Olemme henkisesti kylmän 
sodan juoksuhaudoissa”, hän totesi. Ahti-
saaren mielestä meidän tulisi ymmärtää, 
että olemme vapaita ja että asioihin voi vai-
kuttaa. Olennaisena viestinä suomalaisille 
Ahtisaari halusi välittää sen, että vastuu 
omassa elämässä ei ole instituutioilla vaan 
omalla itsellä, toisin kuin yleisesti halutaan 
ajatella. Liian usein vastuu sysätään pois it-
seltä, vaikka jokaisen omasta tahdosta riip-
puu se, kuinka hän kouluttautuu ja huolehtii 
lähimmäisistään. Jokainen tarvitsee tukea, 
mutta sen pitää kummuta läheltä.

Sofi a Ziessler

Ahtisaari luennoi TKK: lla 
täydelle salille

Filosofi  Esa Saarisen Filosofi a 
ja systeemiajattelu -kurssi (Mat-
2.1197) koostuu luentosarjasta, jonka 
tavoitteena on lisätä osallistujan 
kykyä omaehtoiseen laaja-alaiseen ja 
luovaan ajatteluun. Saarisen luen-
not pyrkivät antamaan opiskelijalle 
työkalut laaja-alaiseen ajatteluun ja 
vahvistamaan tämän elämänfi loso-
fi aa ja arvoja. Kurssilaisia kannuste-
taan pohdiskeluun, elämän rikkauden 
tiedostamiseen ja uudistumiseen.

Luennot järjestetään B-salissa 
keskiviikkoisin klo 15.15–18. Kurssin 
voi suorittaa kirjoittamalla esseen 
vapaavalintaisesta aiheesta.

Kurssin kotisivu
www.sal.tkk.fi /Opinnot/

Mat-2.1197/K2008/

›

›

Mikä Filosofi a ja 
systeemiajattelu 
-kurssi?

Sofia Ziessler

Sofi a Ziessler

T KK:n Mellin-salissa kuunneltiin 
keskiviikkona 6.3. keskittyneesti 
sveitsiläisestä Herzog & de Meuron 

-arkkitehtitoimistosta saapuneita nimek-
käitä vieraita. Samana päivänä ennen TKK: n 
tilaisuutta yhtiön perustajajäsenet Jacques 
Herzog ja Pierre de Meuron olivat julkista-
neet lehdistötilaisuudessa suunnitelmansa 
Helsingin Katajanokalle rakennettavasta 
designhotellista. Helsingin kaupunkisuun-
nitteluviraston ja Yhdyskuntasuunnittelun 
tutkimus- ja koulutuskeskuksen järjestämäl-
lä luennolla Mellin-salissa Herzog esitteli 
yleisölleen Herzog & de Meuronin ympäri 
maailmaa suunnittelemia rakennuksia sekä 
lopuksi Katajanokan hotellihankkeen.

Herzog kiinnitti kuulijoidensa huomion 
maailman eri kulttuurivyöhykkeillä toteu-
tettavien projektien haastavuuteen. Esi-
merkiksi Pekingin Olympiastadionin julki-
sivun teräsrakennelman toteuttamisen oli 
ollut erityisen jännittävää idän toisenlaisten 
kommunikaatioperinteiden takia: Herzogin 
mukaan koskaan ei voi tietää varmasti, mitä 
he todella tarkoittavat eleillään.

Herzog kertoi, millainen prosessi Kataja-
nokan hotellin suunnitteleminen oli ollut. 
Hän ihmetteli tässä yhteydessä yleisölleen 

Suomen rikkonaista rantaviivaa ja sitä, kuin-
ka Helsinki voi kaupunkina toimia sellaises-
sa sijainnissa. Herzog kertoikin heidän yrit-
täneen olla hellävaraisia Helsingin herkän 
ja haavoittuvan satamamaiseman suhteen 
ja pyrkineen korostamaan kaupunkikaavan 
luonnollisia linjoja ja eheyttä. Kymmenistä 
suunnitelmista oli valikoitunut toteutet-
tavaksi ristin muotoinen valkea rakennus. 
Tavoitteena on pyrkiä luomaan miellyttävä 
julkinen tila, jota saisivat käyttää muutkin 
kuin rikkaat turistit.

Yleisöstä haluttiin tietää, mitä mieltä Her-
zog on rantamaisemien muokkaamisesta 
rakentamalla. Herzog totesi tähän elämän 
olevan helpompaa, jos sattuu pitämään ra-
kennuksista. Lisäksi hän lupasi, että vaikkei 
Katajanokan hotellia tullakaan valaisemaan 
yksinomaan tunnelmallisesti kynttilöillä, se 
ei tule häiritsemään silmää, kuten kirkasva-
loiset toimistorakennukset.

Arkkitehtitoimisto Herzog & de Meuronin 
kotisivuilla on esiteltynä 50 projektia, joista 
nimekkäimpiä lienevät Pekingin Olympia-
stadion sekä Münchenin jalkapalloareena. 
Toimistolla on ollut myös runsaasti pieniä 
projekteja, jotka yhtä kaikki ovat mielenkiin-
toisia käytettyjen materiaalien sekä tila- että 
valaistusratkaisujen takia.

Tähtiarkkitehteja vierailulla
Sovituskuva Herzog & de Meuronin suunnittelemasta Katajanokan uudesta designhotellista.
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 K eskustelu- ja uutisryhmät (Usenet news), eli 
tuttavallisemmin nyyssit, ovat maailman-
laajuinen Internetissä tapahtuva viestinnän 
muoto, jossa kommunikointi tapahtuu teks-
timuotoisten viestien, eli artikkeleiden, vä-

lityksellä. Viestejä voi lähettää joko anonyymisti tai omilla 
tunnistetiedoilla, ja ne ovat yleensä kaikkien luettavissa. 
Keskusteluryhmiä seurataan yleensä erilaisilla nyyssienlu-
kuohjelmilla, joita ovat esimerkiksi pine, tin ja gnus, mutta 
niistä voidaan tehdä myös www-pohjaisia käyttöliittymiä, 
kuten ylioppilaskunnan Otax-palvelimella toimiva TKY 
webnews. 

Ryhmiä Otaxin nyysseissä on yhteensä melkein 700, mut-
ta läheskään kaikissa ei ole aktiviteettiä: yli kolmessasadas-
sa ryhmässä viestejä on pyöreät nolla kappaletta. Suurin osa 
keskusteluista on keskittynyt opintoihin sekä Teekkariky-
lään ja TKY:n toimintaan liittyviin ryhmiin. Opintoryhmät 
on jaoteltu aiheittain tai kursseittain, ja yleisimmin niissä 
kysellään apua kurssitehtäviin, etsitään harkkaparia tai 
-ryhmää, ja tiedotetaan kursseihin liittyvistä käytännön 
asioista. Teekkarikylään ja ylioppilaskunnan toimintaan 
liittyvissä ryhmissä puolestaan urputetaan epäkohdista, 
tiedotetaan TKY:n ja kiltojen järjestämistä tapahtumista ja 
keskustellaan yleisesti esimerkiksi vaaleista ja teekkarikult-
tuurista.

Mistä nyysseissä puhutaan?

Ylivoimaisesti suosituin ryhmä viestien määrässä mitattu-
na on tky.teekkarikylä, mutta myös puhe.yleinen on vetänyt puhe.yleinen on vetänyt puhe.yleinen
puoleensa runsaasti kommentoijia. Ryhmissä on puitu in-
nokkaasti muun muassa parkkeerauskäytäntöjä, biletykses-
tä aiheutuvaa meluterroria, romuautojen ja -huonekalujen 
kohtaloa, valkoposkihanhien ja koirien jätöksiä, sokeritouk-
kien invaasiota ja roskaamista. Varsinkin koirankakka, heit-
teille jätetyt autot ja häiritsevät äänet naapurista tuntuvat 
olevan kestoaiheita vuodesta toiseen. Ehdottomasti kum-
mallisin ryhmä on puolestaan huuhaa, jossa keskustelut 
liikkuvat usein todella absurdeissa ulottuvuuksissa. Yleensä 

Nyyssien ihmemaa
Otaxin uutisryhmäpalvelu on kiehtova ilmiö 
— varsinkin ulkopuolisen silmin. Nyyssi-
neitsyt tutustui teekkariyhteisön ajatus-
tenvaihtoareenaan ja oppi, että siellä neu-
votaan, nillitetään, solvataan, ostetaan, 
myydään, vaihdetaan, tilitetään, pohditaan, 
runoillaan, tiedotetaan ja kiroillaan. 

Teksti Meri Laitinen
Kuvitus Maija Fagerlund

”Haluaisin ostaa Teekkaripoikia. 
Oon ite Teekkarityttö, 25v. Ha-
luaisin ostaa poikia vain vii-
konlopujen huvitukseksi. Tarvit-
sen poikia, joiden kanssa mennä 
ravintolaan (Postres esim., 
maksan varmaankin), ja sitten 
viettämään yö yhdessä.
Jos oot kiinostunut, jätä s-

posti, kerro: pääaine, ikä, op-
määrä, listaa taitojasi (kuten 
ohjelmointikielet, tiimityötai-
tot, urheilutaidot, suutelutai-
don taso jne.)”

tori.ostetaan
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huuhaa-ryhmässä kommentoidaan alun perin muualle pos-
tattuja viestejä, joissa on jotain hassua tai huomionarvoista. 
Etenkin kielivirheisiin puututaan mielellään. 

Nyysseissä puututaan myös yhteiskunnallisiin ja ajan-
kohtaisiin aiheisiin. Esimerkiksi ryhmässä puhe.evoluutio
alkoi kiivas keskustelu Jokelan koulusurmaajan Pekka-Eric 
Auvisen maailmankatsomuksesta alle vuorokausi tapahtu-
mien jälkeen. Ryhmässä tky.yleinen, TKY:n tasa-arvo-oh-

jelmasta lähtenyt keskusteluketju johti erittäin syvällisiin 
pohdintoihin sukupuolikiintiöistä, naisten ja miesten ai-
vojen eroavaisuuksista sekä sosiaalisen ja biologisen suku-
puolikäsityksen suhteesta.

Opintoryhmissä keskustelu lienee asiallisinta: ryhmissä 
puidaan muun muassa kotitehtäviä, tenttejä ja harjoittelu-
mahdollisuuksia. Usein apua saa esimerkiksi kurssiassa-
reilta, jotka seuraavat nyyssejä enemmän tai vähemmän 
säännöllisesti. Kohtalaisen vilkkaasti viestejä postaillaan 
myös toriryhmiin, joissa kirjat, tietokoneet, huonekalut, 
asunnot ja tapahtumaliput vaihtavat omistajaa. Ryhmissä 
järjestellään lisäksi kimppakyytejä kotipaikkakunnille ja 
metsästetään kadonneita tavaroita. Nyysseissä siis vaihde-
taan paitsi mielipiteitä, myös hyödyllistä 
informaatiota: kadonnut lompakko koh-
taa omistajansa ja lannistunut koodaaja 
saa apua kurssikavereilta.

Nyyssiguru kertoo

 Nyysseihin ja nyyssilegendoihin 
tutustuessani nousi toistuvas-
ti esiin nimi Jukka K. Korpela. 

Kuka on tuo kaikkialla läsnä oleva mies, 
joka myös Yuccana tunnetaan?

Jukka Korpela on tietokirjailija, kielen-
huollon ekspertti ja tunnettu nettiper-
soona. Hän työskenteli pitkään TKK: n 
ATK-keskuksessa, ja on kirjoittanut verk-
koon lukuisia kieleen ja viestintään liit-

tyviä sivustoja, kuten Nyysi-
oppaan, joka sisältää kaiken 
kuviteltavissa olevan tiedon 
uutisryhmien käytöstä. Kuka-
pa olisi pätevämpi kertomaan, 
mistä nyysseissä oikeastaan 
on kyse.

Korpela perehdyttää tietä-
mätöntä ensin nyyssien histo-
riaan: ”Nyyssit järjestelmänä 
syntyivät vuonna 1984, jos raja 
vedetään NNTP-protokollan 
määrittelyyn. Alkuperäinen 
idea on muutamaa vuotta 
vanhempi, 1980-luvun alus-
ta. Otaxin synnystä minulla ei 
ole selvää muistikuvaa, mutta 
jo 1980-luvulla se tapahtui”, hän valaisee.

Entä millainen on Korpelan oma nyyssihistoria? ”Ai-
koinaan seurasin Otaxissa eniten tietotekniikan alaan 
kuuluvia ryhmiä, ja muistikuvani on, että keskustelu oli 
asiantuntevaa ja asiallista, joskin jo silloin niin sanotut atk-
sodat — kuten kohkaaminen eri järjestelmien ja ohjelmien 
paremmuudesta — löivät joskus läpi. Aika paljon siellä oli 
ihan arkista atk-ongelmien käsittelyä, aivan yksinkertaisista 
peruskäytön ongelmista ohjelmoinnin hienouksiin. Nyys-
sejä seuraan kyllä edelleen aktiivisesti, joskaan en juurikaan 
Otaxin nyyssejä, paitsi huuhaa-laa-
turyhmää”, Korpela kertoo.

Keskusteluryhmien taso vaihte-
lee melko lailla, varsinkin jos puhu-
taan nyysseistä laajemmin: toisissa 
ryhmissä keskustellaan asiallises-
ti, kun toisissa meno yltyy varsin 
ilkeämieliseksi herjaamiseksi. Mil-
laista on Korpelan mielestä hyvä 
nyyssikirjoittelu? 

”Parhaimmil-
laan se on hyvin-
kin eri lähtökoh-
dista tulevien 
ihmisten keskinäistä vuorovaikutusta, 
jossa on tarjolla uutta tietoa, oivaltavia 
näkemyksiä ja hervotonta huumoria. 
Valitettavasti sellainen toimii useinkin 
suhteellisen pienen vakiokirjoittajien, 
”regulars”, joukon varassa. Siipeilijöitä on 
usein paljonkin, mutta jos vakiojoukosta 
muutama jää pois, esimerkiksi häirintään 
kyllästyneenä, keskusteluryhmän taso tai 
aktiivisuus voi romahtaa. Otaxista muis-
tan myös kiihkeitä väittelyitä, jotka nyt 
tuntuvat kuuluvan johonkin kadonnee-
seen maailmaan. Silloin nimittäin otet-
tiin asioista yhteen rajustikin, mutta aika 

harvoin mentiin henkilökohtaisuuksiin.
Asiakeskeinen kirjoittelu kansainvälisissä ryhmissä on 

parhaimmillaan ollut hyvin korkeatasoista, koska käytet-
tävissä on ollut FAQ-listoja usein kysytyistä kysymyksistä 
eikä samoja aiheita tarvitse kaluta yhä uudestaan, vaan 
voidaan mennä eteenpäin ja tarttua vaikeisiinkin aiheisiin. 
Tässä on kyllä jo usean vuoden ajan menty taaksepäin: FAQ-
listojen tekeminen on vähentynyt, ja olemassa olevat listat 
ovat usein jo toivottoman vanhentuneita.”

Korpelan Nyysioppaasta löytyy oma lukunsa nyysietike-
tille. Mitkä ovat keskusteluryhmien ärsyttävimmät mokat 
ja maneerit?

”Viime aikoina tahallinen silmitön häiriköinti on muo-
dostunut siinä määrin rasitta-
vaksi esimerkiksi sfnetissä, että 
tavanomaisia etikettivirheitä ei 
oikein tee mieli edes mainita nii-
den rinnalla. Lisäksi ajan olon op-
pii välttämään kirjoittajia, jotka 
rikkovat etikettiä ja hyviä tapoja 
kaikista neuvoista huolimatta, 
joten virheistä ei niin ärsyynny. 
Näin ollen ärsyttävimmäksi jää 
sellainen kirjoittelu, jossa on 
jonkinlaista asiaa takana: kir-
joittaja ei osoita pahantahtoi-
suutta, mutta esiintyy tyhmästi. 
Esimerkiksi lainaa koko kom-
mentoitavan viestin ja kirjoittaa 
oman kommenttinsa niin, ettei 
näy, mitä hän kommentoi, tai 
harrastaa rasittavia maneereita, 

vaikka niistä on huomautettu moneen kertaan. Ärsyttävintä 
on tällöin se, ettei tiedä, pitäisikö hänen viestinsä ruveta 
suodattamaan pois vai ei”, Korpela kertoo.

Useita vuosikymmeniä nyyssejä seuranneena Korpela 
osaa antaa arvionsa myös Otaniemen omasta keskustelu-
kanavasta. Miltä uusi TKY webnews -palvelu näyttää net-
tikonkarin silmin?

”Web-pohjaiseksi käyttöliittymäksi se vaikuttaa aika 
asialliselta. Tosin tällaista voi kunnolla arvioida vasta, 
kun aineistoa on kertynyt enemmän. Palvelu lienee ra-

kennettu valmiin ohjelmiston varaan, edes 
kääntämättä sen käyttöliittymän tekstejä. Ei 
siis erityisen omaperäistä, eikä vanhan tee-
se-itse-hengen mukaista, mutta paljon huo-
nomminkin tällaisia asioita on tehty.

Sisällössä pistää silmään, että ilmeisesti 
keskustelu on aika tavalla keskittynyt opin-
toaiheisiin ryhmiin, ja ns. vapaamman kes-
kustelun ryhmät ovat tainneet enimmäkseen 
näivettyä. Tätä voi tietysti pitää sekä hyvänä 
että huonona asiana. Ei tietenkään ole mi-
kään itsetarkoitus, että vapaampaa keskus-
telua harrastetaan juuri Otaxissa. Ehkä on 
parempikin, että teekkarit menevät laajem-

mille foorumeille keskustelemaan yleisistä asioista.
Otaxista ei ilmeisesti ole mitään järjestelmällisesti ke-

rättyä arkistoa. Tämä on valitettavaa, koska tällaiset kes-
kustelufoorumit ovat asia, jonka soisi säilyvän historioit-
sijoille, miksei myös keskustelijoille itselleen myöhemmin 
luettavaksi. Tältä kannalta on valitettavaa, että uusi palvelu 
näyttää aloittaneen tyhjästä.”

Kirjoittaja on häpeilemättä hyödyntänyt Tuotantotalou-
den Kilta Prodekon Proleko?-lehdessä 2/2003 julkaistua 
nyyssi-juttua sekä Jukka K. Korpelan Nyysiopasta.

Vanhoja nyyssilegendoja osoitteessa
everybo.dy.fi /otax_legendat.html

›

›

”Täffän tarjoilema jätti-
läishampurilaisyksilö oli 
riittävästi kypsennetty 
sekä sämpylän että jauheli-
hapihvin osalta. Lisukkeet 
tasajakoisella suhteella 
osoittautuivat toimivaksi 
makuelämykseksi (salaat-
ti, sipuli, kurkkusalaat-
ti, ketsuppi, majoneesi). 
Ylimääräinen kiitos valin-
naisesta boysenmarja-jälk-
käristä joka raikasti suun 
hampurilaisrasvojen jäl-
keen.”

puhe.jattilais.hampuri.lainen

”Perhekylässä –– olevan pesuhuoneen kuivaushuoneessa oli tiis-
taina 18.5. melko epämiellyttävä löyhkä. Hajun todennäköisimpä-
nä lähteenä oli joku pyykkinaruille (vaijereille) ripustetuista 
matoista. Haju oli voimakas aamulla ja myös vielä iltapäivällä, 
jolloin se oli tarttunut kuivaushuoneessa samaan aikaan kuivu-
massa olleisiin vaatteisiin. Erityisesti alusvaatteissa tälläi-
nen vieras haju on vastenmielinen. Joku toinen pyykkäri olikin 
jättänyt pöydälle paheksuvan viestinsä.
Arvaukseni on, että joltain oli päässyt vahvahkot ruumiinerit-

teet matolle, ja tämä henkilö oli hätäisesti huuhdellut mattoa 
ja heittänyt sen sitten narun päälle likaisena. Mahdollise-
nä syynä tähän eritepäästöön oli Servinkujan tiistai-iltaiset 
pihasiivoustalkoot, joissa talkoolaiset saivat vaivanpalkaksi 
kolmosolutta ja makkaraa. Joku ei ehkä sitten ymmärtänyt, että 
kaikkea ylimääräistä olutta ja makkaraa ei ole pakko ahtaa it-
seensä, ja input tuli rejektinä ulos kontrolloimattomasti.”

puhe.otaniemi

”Tänään Alvarin aukiolla liikkuneet ovat joutuneet huomaamaan, 
että Tapiolan seutua useamman vuoden ajan kansoittaneet valko-
poskihanhet ovat tehneet maihinlaskeutumisen myös Otaniemeen. 
–– No, nämä kyseiset linnuthan ovat käytökseltään rauhallisia 
ja sympaattisen näköisiä – toisin kuin lokit. Mutta jos ne 
saavat olla rauhassa Alvarilla, nurmea ei voi kohta käyttää 
piknikkeihin eikä siinä ole kiva edes urheilla, kun kantapäi-
den jäljiltä ilmaan lentää p***aa eikä ruohoa. [––]
Koska en usko, että TKK saa mitään aikaiseksi tonttinsa 

siistimiseksi, nyt on ”kansalaisaktivismin” vuoro :) Lintuja-
han ei saa lain mukaan vahingoittaa, mutta veikkaisin, että ne 
on helppo hätistää pois. Kokeilin äsken itse – parvi pakenee 
siististi yhtä kepin kanssa heiluvaa miestä.”

puhe.yleinen

”Söpö parikytsenttinen 
lisko hävinnyt jonnekin 
tienoille JMT 1-5-7. 
Sillä oli pieni tont-
tulakki päässä. Yst. 
vast. sähköpostiin tä-
hän osoitteeseen.”

tori.kadonnut
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On kummallista, miten 
koulutetut ja sanavalmiit 
ihmiset unohtavat niin 

usein pienen kuusikirjaimisen sa-
nan. Ja ylioppilaskunnan toisella 
virallisella kielellä samaan kuluu 
ainoastaan neljä kirjainta. Miksi 
ihmeessä on niin vaikeaa sanoa 
kiitos, kun samalla negatiivisen pa-
lautteen jakamiseen ei näytä olevan 
minkäänlaisia esteitä tai estoja?

Ylioppilaskunta, killat ja yhdis-
tykset elävät pääosin vapaaehtois-
ten selkänahasta. Ja silti samat 
vapaaehtoiset työn raatajat ovat 
useimmiten niitä, joita ei puheissa 
muisteta tai kiitetä. Kehuja kyllä 
jaetaan, mutta suunta on usein jo-
takin aivan muuta kuin vaatimaton 
vapaaehtoinen.

Vapaaehtoinen ei ole koira, jota 
potkitaan ja komennellaan. Jo-
kaisen, jolla on ilo saada apua va-
paaehtoisilta toimijoilta, on syytä 
mennä itseensä ja miettiä onko 
tullut muistettua kiittää niitä ihmi-

siä, jotka pitävät teekkariyhteisön 
pyörimässä? Eikä mitään tyhjää sa-

nahelinää, vaan todella sydämestä 
tuleva kiitos. Vapaaehtoiset eivät 
ole ehtymätön luonnonvara, joita 
vain ilmestyy ilman minkäänlaista 
panostusta tai yritystä.

Sillä kun vapaaehtoiset väsyvät 
arvostuksen puutteeseen ja huo-
noon kohteluun, hyytyy koko teek-
karitoiminnan kone. Toki palkattua 
työvoimaa ja luottamushenkilöitä 
löytyy, mutta miettikääpä hetki 
mitä jäisi tekemättä ilman vapaa-
ehtoisia? Huomaatte, että oleellis-

ten asioiden kohdalle jäisi elämään 
vapaaehtoisarmeijan kokoinen 
aukko!!!

Itselleni lähin esimerkki on tie-
tysti pölysektori, arkisto ja museo. 
Kumpikaan ei toimisi ilman lu-
kuisaa määrää vapaaehtoisia te-
kijöitä ja auttajia. Toivon että olen 
osannut tuoda tarpeeksi usein jul-
ki, miten paljon arvostan kaikkien 
työpanosta, joka annetaan omasta 

vapaasta ajasta ja yleensä yksi-
tyiselämän kustannuksella. Työ 
ei useimmiten ole siistiä kirjoitus-
pöytähommaa, vaan rankkaa raata-
mista ja raahaamista. Ja silti pöly-
sektori saa aina tarvitessaan apua, 
jota ilman homma seisoisi. Arkis-
tolla tarjotut suklaat ovat vain pieni 
makea osoitus kiitollisuudesta!

Emme ehkä voi aina tarjota pal-
jonkaan vapaaehtoisillemme, 
mutta säästöt kohdistuvat vääriin 

asioihin, jos projekteihin osallis-
tuvat vapaaehtoiset eivät saa edes 
työmaaruokailua, kiitoksia ja pien-
tä karonkkaa päämäärän saavutta-
misen kunniaksi. Sämpylä ja juoma 
ovat tietysti naurettava ”korvaus” 
usein tuntien työstä, mutta saa siitä 
edes hetkellisesti vatsansa täyteen 
ja jaksaa taas touhuta ilman todel-
lista vastinetta.

Att tacka är lätt, och om man bara 
kommer ihåg sina medmänniskor 
och frivilliga aktivister blir tekno-
logvärlden ännu bättre och vi ska 
ha massor av roliga och duktiga 
frivilliga också i framtidem. 

Lähdenkin tästä takaisin mu-
seota maalailemaan intendentin 
kanssa — vapaaehtoistoimintaa 
parhaimmillaan, sillä tulos palve-
lee koko teekkariyhteisöä ja nä-
kyy kauemmaksikin maailmalle. 
Ja maalaaminen on hauskaa työtä, 
jonka tuloksen näkee heti! Työn 
iloa ja intoa kaikille vapaaehtoisil-
le — olette kullan arvoisia ja kor-
vaamattomia!!

ts.
Toisin sanoen

Tiina Metso

Kirjoittaja on 
pitkän linjan 
ylioppilaskunta- ja 
yliopisto hallintoaktiivi 
Suomen vanhimmasta 
ylioppilaskunnasta.

Kiitti vaan, tai jotain

”Vapaaehtoiset eivät ole 

ehtymätön luonnonvara, joita vain 

ilmestyy ilman minkäänlaista 

panostusta tai yritystä.”

Vaihtaripostikortti

www.solita.fi/ura
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K
annabiksen sisältämä tetra-
hydrokannabinoli, eli THC, 
kiihdyttää aivojen kannabi-
noidireseptorien toimintaa. 
Kannabinoidireseptorin välit-

täjäaine anandamidi puolestaan kiihdyttää 
ruokahalua, edistää mielihyväntunnetta ja 
vaikuttaa motoristen ja kognitiivisten toi-
mintojen säätelyyn. Kannabinoidiresep-
toreita on hyvin vähän hengitystä ja muita 
tärkeitä ruumiintoimintoja säätelevillä alu-
eilla, minkä arvellaan olevan syy siihen, ettei 
kannabis aiheuta ihmiselle kuolemaa. Kan-
nabiksen käyttö kasvattaa kuitenkin riskiä 
sairastua psykoottisiin sairauksiin.

Alun perin kannabista on käytetty lää-
ketieteellisiin tarkoituksiin, kuten kivun 
lievittämiseen, mutta nykyään kannabis on 
maailman yleisin laiton huume. Yliopisto-
opiskelijoiden vuoden 2004 terveystutki-
muksessa selvisi, että suomalaisista opiske-
levista miehistä 25 % ja naisista 17,6 % on 
käyttänyt kannabista. YTHS:n yleislääkäri 
Mikael Nyströmin mukaan näihin lukuihin 
ei tosin sisälly moni satunnainen kokeilija, 
joka on jättänyt homman kerrasta sikseen.

YTHS:n Helsingin ja Espoon sairaanhoito-
piirin johtaja Mikko Murtosen mukaan opis-
kelijoiden kannabiksenkäyttöön törmätään 
vain satunnaisissa yksittäistapauksissa, joita 
tulee hänen piirissään esiin noin 200–300 
kappaletta vuodessa. ”Mahdollisia tilantei-
ta, joissa opiskelijan kannabiksen käyttö voi 
tulla ilmi, ovat fuksien terveystarkastukset 
sekä masennus-, ahdistus- tai paniikkihäi-
riötapaukset. Näissä tapauksissa opiskeli-
jan ongelman syitä etsitään kartoittamalla 
hänen mahdollista huumeidenkäyttöään”, 
Murtonen kertoo. Nimenomaista huume-
kontrollia YTHS:llä ei siis oletusarvoisesti 
tehdä. Satunnaisesti YTHS.lle hakeutuu 
myös akuutteja tapauksia, joihin liittyy äs-
kettäinen kannabiksenkäyttötilanne.

Nyströmin mukaan kannabiksen käyttö 
juontuu usein tupakanpoltosta, mutta joskus 
homma menee toisin päin: ”Ihmiset alkavat 
toisinaan tupakoida, koska haluavat polttaa 
kannabista.” Nyströmin mielestä kannabik-
sen polttaminen on joka tapauksessa ky-
seenalaista. ”Ihmiset eivät tiedä, miten kan-
nabis heihin vaikuttaa.” Kannabinoideja on 
käytön jälkeen ruumiissa pitkään: hiuksissa 
120 päivään saakka, virtsassa yhdestä kah-
teen päivään kevyessä käytössä ja kolmesta 
neljään viikkoon pitkäaikaisessa käytössä.

Nyströmin mukaan kannabiksen positii-
viset vaikutukset ovat osittain epätodellisia. 
”Ihmiselle tulee tunne, että hän pärjää pa-
remmin, mutta elämänhallinnan kannalta 
kannabiksella ei ole mitään sellaisia vaiku-
tuksia”, Nyström arvioi. Myös psykiatrilla 
olisi oma kantansa kannabiksenkäyttöön: 
”On tutkittu, että kannabis aiheuttaa psy-
koosia ja skitsofreniaa”, Nyström toteaa. Hän 
ei halua allekirjoittaa mitään käytön riskira-
joja, mutta toteaa kuitenkin, että kannabik-
sessa on laatueroja: itse kasvatettu hamppu 
on usein miedompaa ja mahdollisesti myös 
puhtaampaa. ”Omaan käyttöön kasvatta-
misesta pitäisi ehkä rangaista lievemmin”, 
Nyström myöntää, vaikkei silti haluaisi 
laillistaa kannabista. ”Miksi ihmisten pitää 
ylipäänsä päihdyttää itsensä? Sikäli alkoho-
li vastaan kannabis -keskustelu on väärällä 
pohjalla”, Nyström kommentoi. Ihmisen pi-
täisi haitallisen ja toisen haitallisen valinnan 
sijaan ennemminkin kysyä itseltään, mikä 
osa reaalimaailmaa on hänelle sellaisenaan 
sietämätöntä.

Poliitikon sana

Huumeet ja päihteet herättävät voimakkaita 
tunteita myös politiikassa. Hyvän esimerkin 
tarjoaa kannabiksen lääkekäyttö, jonka salli-
mista kukaan poliitikko ei ole uskaltanut eh-
dottaa. ”Varoittavan esimerkin tarjoaa vuo-
den 2003 eduskuntavaalikampanja, joissa 
eräs vihreiden listoilla ollut ehdokas erehtyi 
kannattamaan kannabiksen käytön dekri-

minalisointia. Sen seurauksena esimerkiksi 
Espoossa vihreiden vaalimainosten jakajien 
päälle jopa syljettiin, solvauksista ja huute-
lusta puhumattakaan”, kansanedustaja Jyrki 
Kasvi kertoo.

”Asiaan liittyy myös se, ettei kyse ole ai-
noastaan lääketieteellisestä, vaan myös kult-
tuurisesta asiasta. Alkoholi on vahvasti osa 
suomalaista kulttuuria, ja pääosa suomalai-
sista ei korvaisi alkoholia kannabiksella. Sen 
sijaan päihdeongelmaisten päihteiden käyt-
tö lisääntyisi, kun ’päihdepalettiin’ tulisi yksi 
laillinen päihde lisää. En usko, että yhteis-
kuntamme pystyisi ilman suuria ongelmia 
ainakaan lähitulevaisuudessa laillistamaan 
kannabistuotteita”, Kasvi pohtii. Hänen mie-
lestään asiasta on kuitenkin hyvä käydä kiih-
kotonta yhteiskunnallista keskustelua.

Avaruuskakkua ja 
pössyttelyriittejä 

Keijo, 23, käyttää säännöllisesti kannabis-
ta. Keijon mukaan hampusta tulee kevyt 
olo, kaikki naurattaa, ja musiikki kuulostaa 
mielettömän hyvältä. ”Hamppu pistää ajat-
telemaan ja keskittymään omiin mielensi-
säisiin juttuihin.” Hamppua on tosin monia 
eri lajikkeita; jotkut tekevät olon löysäksi ja 
jotkut aktiiviseksi. Huonoksi puoleksi Kei-

jo mainitsee jumittamisen, josta voi tulla 
pysyvä olotila, jos aineet eivät ehdi poistua 
elimistöstä runsaan käytön takia.

”Mulla koulumenestys riippuu motivaa-
tiosta. Hamppu saattaa viedä motivaati-
on niistä jutuista, jotka ei kiinnosta, eikä 
mulla se vie sitä todellakaan niistä, jotka 
kiinnostaa,” Keijo kertoo. Hän pohtii myös 
laittomuusteemaa: ”Hampun polttaminen 
on ihan eri juttu, jos sillä ei tueta huume-
bisnestä — kotona kasvattaminen on siinä 
mielessä kadulta ostamiseen verrattuna pa-
rempi vaihtoehto.”

Länsimaissa, toisin kuin idässä ja entis-
aikaan, ei Keijon mielestä suhtauduta päih-
teisiin kunnioittavasti. Huumeiden käyttö 
on nykyisessä yhteiskunnassa irrotettu 
kontekstistaan, ja siihen liittyy eksistentia-
listisia kauhukuvia oman elämän hallinnan 
menettämisestä. Keijo suhtautuu pilven-
polttoon kuin riittiin. Hän myös blandaa 
sätkänsä nokkosella tai koivunlehdillä — ei 
siis tupakalla — tai polttaa puhdasta hamp-
pua ringissä toisten kanssa.

Onko hamppu vain helppo tie onneen? 
Eikö ihmisen pitäisi itse hiukan ponnistella 
saavuttaakseen avaran olotilan? ”Meditaati-
on avulla olisi varmasti mahdollista saavut-
taa kaikki mahdolliset mielentilat ja päästä 
toiseen todellisuuteen, mutta hamppu on 
oikopolku”, Keijo myöntää.

Tapio, 20, kuuluu käytön lopettaneiden 
joukkoon. Tapion ensimmäinen kokeilu ei 
ollut kaikkein järkevimmästä päästä. ”Otin 
vähän liikaa spacecakea, ja kaikki vaikutuk-
set tulivat epämiellyttävän vahvoina, eikä 
se ollut enää kovin kivaa”, Tapio muistelee. 
”Alkuun tuli todella mukavat fyysiset tunte-
mukset, mutta sen jälkeen en enää jaksanut 
pitää silmiä auki. Kun oli pakko pitää silmiä 
kiinni, näin epämiellyttävän unen tyylisiä 
juttuja.”

Tapion mielestä osittain myös huumeva-
listuksen ansiosta kannabiksenkäyttöä kat-
sotaan Suomessa kieroon. ”Siinä niputetaan 
ja demonisoidaan kaikki: kovista ja miedois-
ta huumeista puhutaan samassa lauseessa, 
vaikkeivät ne ole lähellekään sama asia.” 
Ihmisillä ei ole Tapion mukaan tietoa eikä 
kokemusta pilven poltosta. Porttiteoriaa hän 
ei sellaisenaan allekirjoittaisi. ”On itsestään-
selvyys, ettei kukaan aloita piikittämällä 
itseään. Vahvempiin aineisiin siirtymiseen 
vaikuttaa kuitenkin enemmän olosuhteet 
kuin kannabiksen käyttö sinänsä: jos liikkuu 
sellaisissa porukoissa, joissa aletaan polttaa 
pilveä ja joilla on kontakteja vahvempia myy-
viin, siirtyminen kovempiin huumeisiin on 
ihan mahdollista”, Tapio pohtii.

Itse kannabis ei Tapion mielestä johda sii-
hen, että haluaisi käyttää vahvempia aineita. 
”Jos alkoholi olisi laitonta, se olisi kyllä sa-
malla tavalla porttihuume.” Tapiolla itsellään 
on tullut kokemuksen kautta vain vahvempi 
käsitys siitä, ettei mitään kovempia kannata 
ottaa. Porttiteorian teesit pohjaavat siihen, 
että kannabis on laitonta: huumeet, jotka 
eivät aiheuta riippuvuutta, ovat bisneksen 
kannalta vähemmän kannattavia — asiakas 
ei tarvitse säännöllistä annosta vierotusoirei-
den välttämiseksi. ”Olettaisin, että diilereillä 
on suuri valta edistää kannabiksenkäyttäjien 
siirtymistä vahvempiin huumausaineisiin”, 
Tapio miettii. Asiakas, joka on koukussa 
vahvempiin, tuottaa enemmän. Kannabis ei 
itsessään aiheuta riippuvuutta. ”Ei mikään 
päihde kuitenkaan tee ihmiselle hyvää. Jos 
haluaa käyttää jotain, pitää ehdottomasti 
ottaa selvää, mistä aineesta on kyse ja mitä 
se voi aiheuttaa. Jos on valmis hyväksymään 
riskit, se on ihan fi ne — valinnan on oltava 
täysin tietoinen”, Tapio painottaa. Hän us-
koo tiedon tärkeyteen kaikissa elämän valin-
noissa: ilman hyviä perusteita mikä tahansa 
päätös on huono.

Haastateltavien nimet on muutettu.

Hamppu
ja  m u i ta  ta bu ja
Kannabiksen käyttö on Suomessa laitonta, ku-
ten myös pimeä työvoima tai juovuksissa aja-
minen. Erona jälkimmäisiin on se, ettei kanna-
biksesta juuri kuule puhuttavan — se on tabu, 
teema, josta ei uskalleta keskustella julkises-
ti. Nyt raotamme hiukan vaikenemisen ver-
hoa ja otamme selvää, mitä kannabiksesta il-
miönä sanovat lääkäri, poliitikko sekä käyttäjä.

Teksti Sofi a Ziessler
Alkuperäinen kuva Enric Martinez, kuvankäsittely Elmo Allén

A i n e i ssa ?

Päihteen käsite on hankala: lukematonta määrää ihmiseen vaikuttavia 
kemiallisia yhdisteitä voidaan pitää päihteinä. Päihteiden tai huumeiden 
käytön yhteydessä olisikin syytä miettiä, miten on mahdollista, että ky-
seenalaistamme halumme muuttaa aivotoimintaamme vasta sitten, kun 
kohtaamme siinä jotain laitonta. Meillä on taipumuksena ottaa osaksi mo-
raaliamme sallitut päihdeaineet, ja kuitenkin haalimme Kasvin sanojen 
mukaan päihdepalettiin yhä lisää aineita. Olennaista on joka tapauksessa 
muistaa, että päihdyttävien aineiden pääasiallinen vaikutusalue, aivot, ovat 
sentään nuoren ihmisen arvokkainta omaisuutta.



1414 Polyteekkari Polyteekkari

Metroa on suunniteltu jo yli 50 vuotta, mutta rataa on valmiina vasta 21 kilometriä. Kan-
nattaako jatkamista edes harkita, kun hinta kilometriä kohti on 60 miljoonaa euroa?

Helsingin me tron historiasta löytyy 
jännittäviäkin juonenkäänteitä, kuten lah-
jontaa ja rikostuomioita, mutta suurimmaksi 
osaksi pääkaupunkiseudun joukkoliiken-
nehankkeet etenevät tuskallisen hitaasti. 
Suunnittelu on usein kärjistynyt Helsingin 
ja Espoon väliseen kyläpolitikointiin, jossa 
insinöörimäisellä tutkimuksella ei aina ole 
jalansijaa.

Ensimmäinen kattava suunnitelma pää-
kaupunkiseudun metrosta tehtiin vuonna 
1963, jolloin Helsingin metrotoimisto esit-
teli Reino Castrénin johdolla vision 86,5 
kilometrin pituisesta ja 108 aseman metro-
verkosta. Castrénin suunnitelma oli hyvin 
samankaltainen, kuin mitä Tukholmassa 
on toteutunut: Tunnelbanan pituus on 108 
km ja asemia on yhteensä 100. Suunnitelma 
oli huomattavasti nykyistä metroa kevyem-
pi, pikaraitiotien kaltainen. Vastaavia Stadt-
bahn-esimetroja rakennettiin myös lukuisiin 
Saksan kaupunkeihin 1960–1970-luvulla.

Helsingin metrosuunnitelmat kuitenkin 
muuttuivat vuonna 1968, kun Unto Valtanen 
syrjäytti Castrénin. Metrovaunuja suuren-
nettiin ja asemia vähennettiin. Tarkoituk-
sena oli saada metro kulkemaan mahdolli-
simman nopeasti asemien välejä. Samalla 
Helsinki sopi työnjaosta Valtion rautateiden 
kanssa. Helsingin ensimmäinen metrolinja 
Huopalahdesta Martinlaaksoon valmis-
tuikin jo 1975, vaikka liikennettä hoitaakin 
edelleen VR. Kustannuksien säästämiseksi 
Itä-Helsingin metro linjattiin autoväylien 
viereen, kauaksi asutuksen painopisteestä. 
Metron valmistuessa viimein vuonna 1982 
alue oli jo pitkään toiminut autoilun ja bus-
siliikenteen varassa.

Samaan aikaan Helsingin raitioverkko on 
hiljalleen supistunut. Pitkään uskottiinkin, 
että dieselbussit korvaisivat raitiovaunut 
kokonaan. Vaikka Helsingin kaupungin-
valtuusto 1960-luvulla pelastikin raitiotiet 
lakkautukselta, on verkon kehittäminen py-
sähtynyt. Keski-Euroopassa taas ratojen tek-

niikkaa on uusittu uusia osuuksia rakennet-
taessa ja vanhoja osuuksia peruskorjaamalla. 
Helsingin uusien matalalattiavaunujen on-
gelmat johtuvatkin pääasiassa vanhasta 
vaihdetekniikasta, jossa vaunu ajaa pyörän 
laipan varassa ja kaarteista, joista puuttuvat 
sivuttaisiskuja vähentävät tasoitukset.

Metron laajentamista ainakin suun-
nitellaan ahkerasti. Länsimetron lisäksi visi-
oissa on toinen metrolinja Kampista Pasilan 
kautta lentoasemalle ja Viikkiin. Espoon 
metro on ollut suunnitelmissa aina Castré-
nin ajoista lähtien. Kuitenkin vasta vuonna 
2006 Espoon valtuusto päätti viedä metron 
varsinaiseen hankesuunnitteluun. Kukkaroi-
ta jo kaivellaan ja lapiot ollaan lähes valmiita 
lyömään maahan, mutta onko 800 miljoo-
nan euron hankkeesta rahalle vastinetta?

Liikennesuunnittelun jatko-opiskelija An-
tero Alku väittää, ettei metro ole sopiva Hel-
singin kaupunkirakenteeseen. Väitöskirjaa 
joukkoliikenteen suunnitteluperiaatteista 
tekevä Alku on perehtynyt asiaan pitkään. 
Alku kirjoitti kirjan raitiovaunujen uudesta 
tulemisesta jo vuonna 2002, ja tuoreempi 
kirja Mennäänkö metrolla valmistui 2007.Mennäänkö metrolla valmistui 2007.Mennäänkö metrolla

Alkun mukaan raideliikenne on houkut-
televaa vain kävelyetäisyydeltä, joka on 
korkeintaan 400 metriä asemalta. Metrossa 
suuressa roolissa olevat liityntäbussit eivät 
houkuttele. Alkun mielestä nykyiset suorat 
bussilinjatkin olisivat metroa parempi vaih-
toehto. Koska asemat länsimetrossa mak-
savat 45 miljoonaa euroa kappale ja lisäksi 
ratatunneli 30 miljoonaa euroa kilometri, ei 
metroa voi rakentaa kovin ohuille matkus-
tajavirroille.

Asemien kalleutta on pyritty hillitsemään 
lyhentämällä niitä. Helsingin suunnittele-
massa automaattimetrossa vuoroväli olisi 
vain 2,5 minuuttia, joten junia voitaisiin 
ajaa vain neljän vaunun mittaisina nykyisen 
kuuden sijaan, jolloin laiturit voisivat olla ly-
hyempiä. Automaattimetron lisäkustannus 

on kuitenkin jo 100 miljoonaa euroa, joten 
säästöä ratkaisu ei toisi. Alkun mukaan ko-
kemukset automaattimetrosta eivät maail-
malla ole ruusuisia: matkanteko hidastuu, 
koska automaatti ei osaa sulkea ovia yhtä 
nopeasti kuin kuljettaja.

Pik araitiotie tä on tutkittu metron 
vaihtoehtona 1990-luvulta alkaen. Raitiotie 
on kuitenkin noudattanut hyvin tarkkaan 
samaa linjausta kuin metrokin, mutta kulki-
en kadulla tai sen vieressä. Verkko ei ole ol-
lut laajempi ja liityntäliikenteen osuus yhtä 
suuri. Ympäristövaikutusten arvioinnissa 
(YVA) pikaraitiotie ei pärjännytkään, koska 
oli luonteeltaan vain hidas metro.

Ryhmä joukkoliikenteen ammattilai-
sia, opiskelijoita ja harrastajia esittivätkin 
YVAsta lausunnon, ettei suoriin yhteyksiin 
perustuvaa pikaraitiotietä ollut selvitetty, 
vaikka niin oli sovittu. Uudenmaan ympä-
ristökeskus kuitenkin lausui, että se olisi 
vaikutuksiltaan bussi- ja metrovaihtoehto-
jen välimaastossa. Tätä ryhmää vastaus ei 
kuitenkaan tyydyttänyt, vaan he päättivät 
selvittää itse, olisiko tällainen raitiotie mah-
dollinen ja mielekäs toteuttaa.

Nimen TramWest saanut suunnitelma TramWest saanut suunnitelma TramWest
esiteltiin keväällä 2006, mutta se kuitat-
tiin lähinnä, että se on ”epärealistinen” tai 
”tulee liian myöhään”. Suunnitelman takaa 
löytyvä Alku kuitenkin vakuuttaa, että kus-
tannukset pysyvät kurissa ja ratkaisut ovat 
yleisessä käytössä Keski-Euroopassa. Alkun 
mukaan TramWestiä oli sovittu esiteltävän 
myös Espoon valtuustolle. Kokousiltana 
ryhmälle kuitenkin soitettiin, että esittely 
on peruttu.

TramWest-pikaraitiotie kulkee maan pin-
nalla omalla kaistallaan. Koska raitiovaunu 
voi tarvittaessa kääntyä risteyksissäkin, tilaa 
löytyy. Nopeus syntyy siitä, että raitiovau-
nulla on täydelliset liikennevaloetuudet, eli 
se ei joudu pysähtymään kuin pysäkeillä. 
Helsingin nykyisellä raitioverkolla pysäh-

tymättömyys vaikuttaa utopistiselta, mutta 
Alku vakuuttaa, että sama onnistuu Kes-
ki-Euroopassakin. Vaikka matkanopeus 
kaikilla osuuksilla ei olekaan yhtä nopeaa 
kuin metrolla, keskimääräinen matka-aika 
”ovelta ovelle” on nopeampi, koska vaihtoja 
liikennevälineestä toiseen tehdään huomat-
tavasti vähemmän. Raitiovaunupysäkille ei 
myöskään tarvitse kulkea hitaita ja pitkiä 
liukuportaita.

Vaikka kyseessä on raitiovaunu, kapasi-
teetti ei ole rajana. Helsingin raitiovaunu-
ja pidemmät TramWest-vaunut vetäisivät 
200–300 henkeä, ja niitä voisi kytkeä yh-
teen. Koska hinta kilometriä kohti olisi alle 
10 miljoonaa euroa, rataverkosta saataisiin 
laajempi. TramWestin piirissä olisikin 88 400 
asukasta ja työpaikkaa, kun länsimetrolla 
se jää 14 500:aan. Raitiovaunu kulkisi jopa 
Teekkarikylään. Alkun mukaan juuri parem-
man kattavuuden ansiosta TramWest voisi 
kasvattaa joukkoliikennematkoja jopa 14 %, 
kun länsimetrossa vaikutus on käytännössä 
ennusteen virhemarginaalia pienempi.

Metro on törmännyt vaikeuksiin muual-
lakin: Helsingin Kaupunkisuunnitteluviras-
to on pitkään halunnut raitiotietä Laajasalon 
uudelle asuinalueelle. Metro olisi kannatta-
va vasta, jos Santahaminan varuskunta pois-
tuisi alueelta, ja joskus vuonna 2030 metron 
valmistuessa joka talous olisi jo hankkinut 
kaksi autoa. Raitiotie voitaisiin rakentaa sa-
malla kuin asunnotkin, ja se hoitaisi Laajasa-
lon liikenteen ilman liityntäbusseja.

Alkukin tunnustaa, että metroon sisältyy 
paljon poliittista arvovaltaa. Siksi venettä 
voi olla vaikea enää kääntää parhaallakaan 
insinöörityöllä. Mutta onko Espoolla silti va-
raa jättää TramWest huomioimatta?

Elmo Allén

TramWestin esittely: www.tramwest.fi ›
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Nykyinen metro ja rautatie
Länsimetro Ruoholahti–Matinkylä
Matinkylä–Kivenlahti (ei sisälly 800 M€ kustannusarvioon)

Ehdotetut TramWest-linjat
100 Otaniemi–Arabia
110T Leppävaara–Rautatieasema
120 Matinkylä–Olari–Rautatieasema
130 Matinkylä–Haukilahti–Rautatieasema
150 Saunalahti–Laajasalo
506 Suurpelto–Viikki
550 Westend–Itäkeskus (Jokeri)
21 Lauttasaari–Arabia

Antero Alku esittelee TramWestiä. Ryhmän mu-
kaan suunnitelma nostettiin uudelleen esiin, 
kun metron kustannukset ”karkasivat käsistä”.

se ei joudu pysähtymään kuin pysäkeillä. 
Helsingin nykyisellä raitioverkolla pysäh-

Nykyinen metro ja rautatie
Länsimetro Ruoholahti–Matinkylä
Matinkylä–Kivenlahti (ei sisälly 800 M€ kustannusarvioon)

Elmo Allén

John Zetterborg

TramWest-ryhmä, editoinut Elmo Allén
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On vaikea löytää kahta maata, joil-
la olisi yhtä sotaisa historia kuin 
Ranskalla ja Britannialla. Harvoin 

ovat nämä kaksi naapuria malttaneet pitää 
kovin kauaa kouransa irti toistensa kurkuis-
ta. Vuosisatojen kuluessa maat ovat sotineet 
yli kymmenessä sodassa, muun muassa mel-
koisen venähtäneeltä kuulostaneessa kaha-
kassa nimeltä Satavuotinen sota.

Ei siis ole ihme, että ensimmäiset suun-
nitelmat tunnelin kaivamiseksi Englannin 
kanaalin ali tehtiin koiruudet mielessä. 
Napoleon harkitsi tunnelin kaivamista jo 
vuonna 1802. Ranskan voitokkaat armeijat 
valloittivat kyllä Manner-Euroopan, mut-
ta Englannin ylivoimainen laivasto hallitsi 
meriä. Ajatus oli siis Ranskan tasavallan 
keisarille houkutteleva, mutta valitettavasti 
kertakaikkisen toteutuskelvoton aikakau-
den teknologialla.

Ajatus jäi kuitenkin elämään. 19. vuosisa-
dan kuluessa insinööritieteet etenivät mel-
koisesti ja tekniikan saavutukset kasvattivat 
rakentajien itsevarmuutta. 1843 valmistui 
Thamesin alittava tunneli. 1851 rakennettiin 
lennätinkaapeli kanaalin poikki. Oli kenties 
odotettavissa, että 1857 ranskalainen raken-
nusinsinööri Thomé de Gamond julkisti 
suunnitelman rautatietunnelin rakentami-
sesta Ranskasta Englantiin.

Gamondin suunnitelmassa kanaalin alitti 
rinnakkain kaksi junarataa, jotka kulkivat 
oletettuun kalkkikiveen poratussa tunnelis-
sa merenpohjassa. Keskelle kanaalia raken-
nettaisiin ilmanvaihtoa varten keinotekoi-
nen saari, joka toimisi myös satamana.

Kysymys kuului, suostuisiko joku ryhty-
mään näin ennenkuulumattomaan yrityk-
seen. Kyllä vaan! Vuodesta 1880 vuoteen 
1883 rautatieyhtiöt kummallakin rannalla 
rakennuttivat kalkkikiveen koetunneleita. 
Kokeet olivat loistava menestys, ja yhtiöt 
uskoivat saavansa ensimmäisen tunnelin 
porattua kanaalin ali viiden vuoden kulues-
sa, jos vain saisivat viranomaisilta luvan.

Tunnelihanke kuitenkin lopahti sotilaiden 
vastustukseen. Englantilaiset kenraalit eivät 
luottaneet ranskalaisiin virkaveljiinsä ja pi-
tivät tunnelia liian kutsuvana vihamielisille 
armeijoille. Vuonna 1883 tunnelihankkeet 
kiellettiin ykskantaan. Tunneliyhtiö jopa 
ehdotti, että puoliväliin tunnelia perustet-

taisiin vartioasema. Pysyvästi vartiossa ole-
va sotilas olisi valmiina kiskaisemaan tulpan 
auki, jos ranskalainen armeija ilmaantuisi 
tunneliin. Ei auttanut.

Vuonna 1914 syttyi ensimmäinen maail-
mansota ja kenraalit joutuivat kiroamaan ai-
emmat päätöksensä. Joukkojen ja tarvikkei-
den kuljetukset kanaalin poikki Ranskaan 
altistuivat vihollisen tulelle ilmasta, mereltä 
ja sukellusveneistä. Tehokas tunneliyhteys 
olisi voinut tuntuvasti vauhdittaa ympärys-
valtojen voittoa.

1900-luvun alkupuoli kului sotiessa, mut-
ta vuoteen 1945 mennessä eurooppalaiset 
tuntuivat saaneensa tarpeekseen ja jotain 
ennennäkemätöntä tapahtui: vanhat vi-
holliset liittoutuivat keskenään ja luopuivat 
tulleista, liikkumisrajoituksista ja kaupan 
esteistä. Kanaalitunneli oli ajankohtaisempi 
kuin koskaan.

Vuonna 1957 Ranskan ja Englannin halli-
tukset alkoivat aktiivisesti tutkia yhteyden 
rakentamisen mahdollisuutta. ilpailu tunne-
liehdotuksille avattiin lopulta 1985. Kilpai-
luun tuli neljä ehdotusta: valtava riippusilta, 
sillan ja tunnelin yhdistelmä autoille ja junil-
le, maantie- ja rautatietunnelin yhdistelmä 
sekä kaksiratainen rautatietunneli.

Maantieyhteys hylättiin, koska ilman-
vaihdon järjestäminen olisi ollut vaikeaa ja 
ajomatkaa kymmeniä kilometrejä pitkässä 
tunnelissa pidettiin liian pitkänä. Siltahan-
ke taas olisi vaatinut testaamatonta uutta 
tekniikkaa. Valinta osui järjestelyyn, jossa 
kulkee rinnakkain kaksi rautatietunnelia, ja 
niiden välissä pienempi huolto- ja pelastus-
tunneli.

Rautatietunneli porattiin neljän vuoden 
kuluessa kalkkikiveen Calais’sta Dove-
riin — siis hämmästyttävän samantapaisesti 
kuin jo sata vuotta aikaisemmin oli suunni-
teltu. Poraamiseen käytettiin kerrostalon 
korkuisia tunnelinporauskoneita, joiden 
keulassa on valtava pyörivä terä kallion jär-
simistä varten. Koneella on pituutta peräti 
kahden jalkapallokentän verran.

Laitteet lähtivät poraamaan molemmista 
suunnista, Ranskasta ja Englannista. Niillä 
ei voinut peruuttaa, joten tutkamittauksilla 
ja laserohjauksella varmistettiin, että koneet 
myös kohtaavat puolivälissä. Kun tunnelit 
lopulta kohtasivat, englantilaisen koneen 
viimeinen tehtävä oli kaivaa oma hautansa. 
Ranskalainen kone purettiin osiin ja sen ul-
kokuoresta tuli osa tunnelin seinää.

Nykyisin junalla Lontoosta Pariisiin pääsee 
2 tunnissa 15 minuutissa. Huomioiden tur-
vatarkastukset ja ajon lentokentälle, matka 
on selvästi nopeampi kuin lentäen. Matkus-
tajamäärät jäivät aluksi jälkeen ennustetuis-
ta, sillä lento- ja laivayhtiöt ovat vastanneet 
kilpailun lisääntymiseen laskemalla hintoja. 
Reitin suosio on liki kolminkertaistunut tun-
nelin avaamisen jälkeen. Jos suosio jatkuu, 
lisätunneleiden kaivaminen saattaa tulla 
ajankohtaiseksi tulevaisuudessa.

Pekka Tuominen

∫ Tekniikan
ihmeitä

Kanaalitunneli

Avattu: 1994

Pituus: 50,5 km

Läpimitta: 2 × 7,6 m

Junien matkanopeus: 160 km/h

Matkustajia: 8,3 milj. vuodessa

www.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.infowww.laughriot.info
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Napoleonin salakäytävä

Eurotunnel
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Grow Further.

Join BCG
As the global leader in top management and 
strategy consulting we are offering outstanding 
career opportunities for graduate students. 
Do you want to work with one of the world’s 
leading edge organizations and grow to be one 
of the best? Join BCG Helsinki to accelerate your 
growth. Please send your application by March 31 
at www.bcg.fi/career. Include a personal cover 
letter, CV and transcripts of your university and 
upper secondary school grades.

Suuren jutun saalistuksessa 
haastateltavia pitää jaksaa etsiä 
apinanraivolla. Toisinaan ponnis-
teluista huolimatta saalis saat-
taa jäädä saamatta.

Päädyttyämme tekemään lähetystä Internet-
sensuurista päätimme myös yrittää saada 
haastattelu viestintäministeri Suvi Lindé-
niltä. Minulle lankesi vastuu saada haastat-
telu sovituksi. Tässä tapahtumien kulku:

Tiistai  26.2.  klo 12

Soitto Lindénille, sihteeri vastaa. Hän yh-
distää erityisavustajalle, joka lupaa haas-
tattelun. Takaisin sihteerille, joka pyytää 
soittamaan myöhemmin iltapäivällä kalen-
teripalaverin jälkeen.

Tiistai  26.2.  klo 13.30

Soitto Lindénille, sihteeri vastaa. Hän pyy-
tää lähettämään yhteystiedot sähköpostilla, 
jotta hän voi ilmoittaa seuraavana päivänä 
haastatteluajan.

Tiistai  26.2.  klo 14

Lähetän sähköpostia Lindénin sihteerille, 
jossa ilmoitan muun muassa ohjelman tu-
levan ulos 6.3.

Keskiviikko 27.2.

Puhelua ei kuulu.

Torstai  28.2.  klo 10

Soitto Lindénille, sihteeri vastaa. Hän pa-
hoittelee, että ei ole vielä soittanut, mutta 
ilmoittaa samalla, että oli juuri ottamassa 
yhteyttä. Lupaa soittaa hetken päästä, kun 
saa muutaman asian vielä järjestettyä.

Torstai  28.2.  klo 15

Puhelua ei ole kuulunut, joten soitto Lin-
dénille, sihteeri vastaa. Hän pahoittelee 
jälleen, että ei ole soittanut ja vetoaa kiirei-
seen päivään. Hän ehdottaa ensisijaisesti 
haastatteluajaksi perjantaita 7.3. Kerron, että 
lähetyksemme on 6.3. Hän ehdottaa alusta-
vasti, että haastattelu pidetään torstaina 6.3. 
10.30–13.

Perjantai  29.2.  klo 13.20

Lindénin sihteeri soittaa ja ilmoittaa heille 
sopivan torstain 6.3 klo 11.30.

Maanantai  3.3.  klo 
13.42

Lindénin erityisavustajan sih-
teeri soittaa ja ilmoittaa, että 
ministerin aikataulut ovat 
muuttuneet, ja haastattelu 
joudutaan siirtämään. Kysy-
essäni voinko sopia uuden 
ajan erityisavustajan sihteeri 
ilmoittaa, että minun pitäisi 
sopia asia Lindénin sihteerin 
kanssa seuraavana päivänä. 
Ilmoitan kuitenkin soittavani 
jo samana päivänä.

Maanantai  3.3.  klo 14.30

Soitto Lindénille, erityisavustajan sihteeri 
vastaa. Hän ilmoittaa, että Lindénin sihteeri 
ei ole paikalla. Pitäisi kuitenkin tulla ”viiden 
minuutin päästä”.

Maanantai  3.3.  klo 14.35

Soitto Lindénin sihteerin henkilökohtaiseen 
puhelimeen. Hän ilmoittaa, ettei ole enää 
töissä ja lupaa soittaa seuraavana päivänä.

Tiistai  4.3.  klo 14.50

Soitto Lindénille, sihteeri vastaa. Hän ilmoit-
taa soittavansa ”hetken päästä takaisin”.

Tiistai  4.3.  klo 16.20 

Sihteeriltä ei ole taaskaan kuulunut puhelua, 
joten soitto Lindénille, Lindén vastaa. Häm-
mennyn ja ilmoitan, että tavoittelin sihtee-
riä. Lindén antaa sihteerin yhteystiedot.

Tiistai  4.3.  klo 16.23

Soitto Lindénin sihteerille henkilökohtai-
seen puhelimeen. Hän valittelee jälleen 
kerran kiireisyyttään ja ilmoittaa ministerin 
aikataulun olevan täynnä ja haastattelun 
siirtyvän tulevaisuuteen. Yritän kysellä jo-
tain takarajaa, milloin he ottavat yhteyttä, 
mutta sihteeri ei halua antaa sellaista. Lupaa 
kuitenkin ottaa yhteyttä. Puhelun ilmapiirin 
voi sanoa olevan kireä.

Soitettaessa Lindénin matkapuhelimeen 
puhelu yhdistyy automaattisesti Lindénin 
toimistoon, mikäli ministeri ei vastaa. Tämä 
seikka erehdytti allekirjoittaneen luulemaan 
puheluiden menevän suoraan toimistoon.

Nyt jätän Lindénin toimiston hetkeksi 
rauhaan, mutta muutaman viikon päästä 
jahti jatkuu… Vaikka lähetys oli ja meni, niin 
tässä taistelussa ei ole kyse enää pelkästä 
haastattelusta…

Ville Ilmonen

OUBSin 6.3. lähetys käsitteli Inter-
net-sensuuria ja lapsiporno.info-kohua. 
Sensuurilähetys on ladattavissa OUBSin 
nettisivuilta.

›

Suvi Lindéniä
mä metsästän… Internetiin perustetussa adressissa vaa-

ditaan liikenne- ja viestintäministeri Suvi 

Lindénin eroa tämän lapsipornon levittä-

miseen liittyvän lausunnon takia. Lindén 

totesi siinä, ettei lapsiporno ole sananvapa-

usasia. Adressin on allekirjoittanut yli 7 000 

ihmistä.

mä metsästän… Internetiin perustetussa adressissa vaa-

Erään 
nimeltä-

mainitsemattoman 
TV-kanavan nimeltä-
mainitsemattoman 
toimittajan päivä-

kirjasta…

Valtteri Arino

Valtteri ArinoValtteri Arino
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Suomen kuuminta
stand up -komiikkaa!

Suomen kuuminta
stand up -komiikkaa!

Liput kaikkiin tapahtumiin myy:Liput kaikkiin tapahtumiin myy:

24.4. Kulttuuritalolla klo 19.30

Kansainvälisiä tähtiä!
24.4. Kulttuuritalolla klo 19.30

Kansainvälisiä tähtiä!
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Kansainvälisiä tähtiä!

27.3. Kulttuuritalolla klo 19.30

Suomi-ilta!
27.3. Kulttuuritalolla klo 19.30
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Suomi-ilta!

MC Janne Westerlund

Heli Sutela

HEADLINER:
SCOTT CAPURRO

MC Janne Westerlund

Heli Sutela

HEADLINER:
SCOTT CAPURRO

OPISKELIJAT
VAIN 12 € !

TEKSTIVIESTI
LIPULLA

10 € !

MC Riku Suokas

Marko Kämäräinen

HEADLINER:
ISMO LEIKOLA

MC Riku Suokas

Marko Kämäräinen

HEADLINER:
ISMO LEIKOLA

Polyteknikkojen Kuoro ja
Juha Kuivanen: Kultakausi.

Polyteknikkojen Kuoron uusi levy, Kul-
takausi, kokoaa suomalaisen taiteen 
kultakauteen sijoittuvia mieskuo-

roteoksia. Levy sisältää Jean Sibeliuksen, 
Toivo Kuulan, Leevi Madetojan sekä Selim 
Palmgrenin musiikkia. Juha Kuivasen joh-
dolla kuoro puhaltaa totutulla varmuudella 
raikasta eloa näihin klassisiin teoksiin. 

Kultakaudeksi tai kulta-ajaksi kutsutaan 
vuosiin 1880–1910 sijoittuvaa ajanjaksoa, 
jolloin suomalainen taide sai kansallisen il-
meen ja alkoi saada kansainvälistä tunnus-
tusta. Samaan aikaan sijoittuvat sortokaudet 
ja kansallinen herääminen, joita saattoi kä-
sitellä vapaasti taiteen mielikuvien kautta. 
Kuuluisimpia kuvataiteilijoita tuolta ajalta 
olivat Akseli Gallen-Kallela, Pekka Halonen, 
Helene Schjerfbeck sekä Albert Edelfelt.

Kultakausi on ylistys suomalaiselle kult-
tuurille niin sisällöllisesti kuin ulkoisestikin: 
levy on tehty kirjaksi, joka sisältää huolel-
lisen kuvauksen ajanjaksosta sekä kuvia 
tunnetuimpien taiteilijoiden taideteoksista 
selityksineen. Erityisen hienoa on kuunnella 

�

Sibeliuksen teoksia, joista mukana on luon-
nollisesti kaikkien tuntema Finlandia. Sen 
laajalle levinnyt maine ja symbolinen mer-
kitys asettavat kovat vaatimukset tulkinnan 
ryhdikkyydelle ja tunnelataukselle — kuoro 
onnistuu mielestäni oikein mallikkaasti vä-
littämään teoksen vaatiman arvokkuuden ja 
kirkkauden. Nostan hattua Polyteknikkojen 
Kuoron virkistäville miesäänille ja niiden 
muodostamalle eheälle soinnille. Kuulostaa 
aivan ammattilaisten työn tulokselta.

Sofi a Ziessler

Polyteknikkojen kultakurkut

Kuvien kermaa
Suomen valokuvataiteen museo, Kaa-

pelitehdas, Tallberginkatu 1 G, Helsinki. 
Avoinna ti–su 11–18. Liput 6/4 €.

Nyt kaikki kipin kapin Kaapeliteh-
taalle. Suomen valokuvataiteen 
museossa on nimittäin meneillään 

kuvajournalismiin keskittyvä teemavuosi, 
joka tarjoilee harvinaisen ajatuksia herät-
tävää ja viihdyttävää valokuvataidetta. Mo-
nipuolisesti rakennetussa näyttelykokonai-
suudessa kartoitetaan koko vuoden ajan 
kuvajournalismin historiaa yksittäisten te-
kijöiden ja suurempien teemojen kautta.

Toukokuuhun asti kestävä Lehtikuvien 
saaliit ja saalistajat -näyttely pohtii vaka-saaliit ja saalistajat -näyttely pohtii vaka-saaliit ja saalistajat
van ja sensaatiomaisen lehtikuvan suhdet-
ta. Kuvajournalismin klassikoiden lisäksi 
esitellään tuntemattomia paparazzeja ja 
julkkiskuvaajia, jotka ovat usein jääneet 
lehtikuvauksen historiassa ”kunniakkaam-
pien” tekijöiden varjoon. Katsojalle kuvat 
tarjoavat herkullisia välähdyksiä historias-
ta: nuori Danny poseeraa 1970-luvun Suosi-
kin kannessa ja Caj Bremerin kuvassa Urho 
Kekkonen kiipeää taatelipalmuun.

Jotkut kuvat muistaa pitkään, kuten sen, 
jossa Mika Myllylä rämpii hikipäissään 

� suossa. Toiset palauttavat mieleen jo unoh-
tuneita historian tapahtumia. Näyttely ha-
vainnollistaa, miten lehti- ja taidekuvaus 
ovat lähentyneet toisiaan: hyvä lehtikuva 
ei ole ainoastaan hetkeen tarttumista, vaan 
myös esteettisyydellä on vahva painoarvo.

Samaan aikaan Lehtikuvien saaliit ja saa-
listajat -osuuden kanssa museossa on näh-
tävillä tunnustetun lehtikuvaajan Hannes 
Heikuran yksityisnäyttely. Muun muassa 
Helsingin Sanomille kuvaava Heikura on 
tunnettu erityisesti maailman laajuisten 
kriisien ja tapahtumien kuvaajana. Ulko-
mailla kuvattujen eksoottisten maisemien 
lisäksi Heikuran näyttely tarjoaa pienten 
aiheiden ja kadunmiesten kuvia Helsingin 
jokapäiväisestä elämästä. Heikuran kuvat 
voivat olla pysäyttävän kauniita, vaikka 
esittävät niinkin arkisia asioita kuin lasta 
luistelukentällä.

Museon Projekti-tilassa on 13.4. asti näh-
tävillä Laura Junkan Leiri Gazassa -näytte-
ly. Vuoden lopulla museossa nähdään muun 
muassa Mikko Savolaisen ja Ismo Höltön 
yhteisretrospektiivi ja vuoden 1918 tapahtu-
mia käsittelevä näyttely.

Saara Oranen

Hannes Heikuran Hiljaiset kuvat -näyttelystä.



Automaatio- ja systeemiteknii-
kan kilta
17.3.–19.3.  Rrrankka. Kierrellään 
kolmen päivän ajan bussilla ympäri 
Suomea ja excuillaan.
Ke 26.3. klo 19. Menkkasauna, JMT 
3 A:n kattosauna. Killan perintei-
nen tyttösauna uudella nimellä ja 
uuden MenkkaSiskoToimiKunnan 
järjestämänä.
La 29.3. Raatosauna, Gorsu. Kaa-
detaan Rrrankka maastopukuisten 
kiltaveljiemme kera.

Koneinsinöörikilta
Ke 12.3. klo 17 KIK–SIK-turnajaiset, 
Otakaari 20 iso puoli.

Entropy
To 13.3. klo 18 Kevään DJ-alkeis-
kurssille ilmoittautuminen Entro-
pyn kerhohuoneella (Jämeräntaival 
3 A 1). Vain 10 ensimmäistä mahtuu 
mukaan, joten ole ajoissa paikalla. 
Kolmiosainen koulutus maanantai-
iltaisin 17., 24. ja 31.3. Lisätieduste-
lut nllehton@cc.hut.fi .
Ti 18.3. klo 18.30. E15V-juhlavuo-

den ja kevään tapahtumien suunnit-
telukokous, kerhohuone.

Otaniemen Keskustaopiskelijat
Ma 17.3. klo 18 Tuulivoima-aihei-
nen saunailta, Ossin Linna. Paikalla 
Hannu Väänänen ABB:ltä.

Ristin kilta
Ke 12.3. klo 18.30 Ari Puonti: 
Homoseksuaalisuus – ”what would 
Jesus do?”, Otaniemen kappeli.
Ke 2.4. klo 18.30 Kappeli-ilta, Ota-
niemen kappeli.

Veikko ja Lahja Hurstin laupeu-
dentyö ry
Ti 25.3. klo 17-19 Ruoka- ja vaate-
jako opiskelijoille, Helsinginkatu 19, 
Sörnäinen. Hakijoille mukaan opis-
kelijakortti ja oma kassi. Kevään 
viimeinen jako on 29.4.

Vihreät teekkarit
Ke 26.3. klo 18 Saunailta, Ranta-
sauna. Kansanedustaja Jyrki Kasvi 
alustaa aiheesta Tulevaisuuden 
tietoyhteiskunta. Tilaisuus on 
kaikille avoin.

Menomeiningit
Menopalstalla julkaistaan teekkarien yhdistyksien tapahtumia sekä 
toimituksen harkinnan mukaan muita teekkareille suunnattuja tapah-
tumia. Toimitus pidättää oikeuden muokata ja lyhentää tekstejä sekä 
tulla kuokkimaan tapahtumiin.
� toimitus@polyteekkari.fi 

1818 Vapaalla Vapaalla

Oikea ongelma, väärä 
ratkaisu 

Lasten seksuaalinen hyväksi-
käyttö on tuomittavaa ja tekijöitä 
on rangaistava. Osaratkaisuksi 
käyttöön otettu Internet-sensuuri 
on herättänyt laajaa protestointia. 
Valitettavasti sensuurista keskus-
teleminenkin tuntuu olevan joil-
lekin liikaa.

Internetin sensurointi ja ongel-
man piilottaminen maton alle ei 
auta hyväksikäytettyä lasta eikä vie 
hyväksikäyttäjää oikeuteen tuo-
mittavaksi. Lasten hyväksikäyttö 
on kaikkialla maailmassa laitonta 
ja vahvasti tuomittua, joten ku-
vamateriaali hyväksikäytöistä on 
kovan rahan arvoista tavaraa. Va-
paasti saatavilla lapsipornosta on 
siis vain jäävuoren huippu. Sekin 
vaikeasti löydettävissä. Rehellinen 
ihminen törmää lapsipornoon va-
hingossa vain äärimmäisen har-
voin.

Vakavinta on, että sensuuri 
helpottaa lapsipornon löytämistä 
niille, jotka sitä tosissaan etsivät. 
Potentiaalisia lapsipornosivustoja 
voi haravoida etsimällä tietokone-
ohjelmalla sivuja, jotka palauttavat 
poliisin sensurointi-ilmoituksen.

Myös sensuurin kiertäminen on 
varsin yksinkertaista. Esimerkiksi 
Toimittajat ilman rajoja -järjestö 
on julkaissut totalitarististen mai-
den toisinajattelijoille tarkoitetun 
oppaan nettisensuurien kiertä-
miseksi ja anonyyminä verkossa 
toimimiseksi. Samat konstit ovat 
luonnollisesti lasten hyväksikäyt-
täjien käytössä.

Salainen sensuurilista loukkaa 
länsimaista oikeusjärjestelmää, 
jossa poliisi ja tuomarit ovat riip-
pumattomia. Sensuurijärjestel-
mässä näin ei ole. Sensuroijia ei 
valvota. Miten huolehditaan, ettei 
lapsipornon ohella sensuroida 
vahingossa tai tahallisesti harmi-
tonta, mutta mahdollisesti jollekin 
epämiellyttävää materiaalia? Kan-
salaisaktivistien tutkimusten mu-
kaan nämä pelot eivät ole pelkkää 

»

vainoharhaa, vaan todellisuutta jo 
tällä hetkellä. 

Otaniemen Keskustaopiskelijat 
vaativat, että sensuurin sijasta yh-
teiskunnan voimavaroja suunna-
taan hyväksikäytön uhreille ja ta-
pahtuneiden rikosten tutkintaan. 
Valtiovallan sitoutumista osoittaa 
alle 16-vuotiaiden pahoinpitely-
jen ja seksuaalisen hyväksikäytön 
tutkimiseen terveydenhuollossa 
varattujen määrärahojen puolitta-
minen tälle vuodelle. Sensurointi 
on väärä ratkaisu oikeaan ongel-
maan. 

Johanna Tikanmäki 
varapuheenjohtaja 

Otaniemen Keskustaopiskelijat ry

Ylioppilaskunnan otettava 
kantaa sensuurijupakkaan 

Viimeisen muutaman viikon 
aikana TKK on sulkenut ainakin 
kahden opiskelijan tunnukset 
epämääräisin perustein liittyen 
Keskusrikospoliisin sulkulistalle 
joutuneen laillisen sivun peiliko-
pion tekemiseen. Opiskelijat itse 
kuulivat perustelut sulkemiselle 
vasta usean päivän jälkeen. Tun-
nukset suljettiin varoituksetta, 
perustelematta ja rangaistuksen-
omaisesti tapauksen ”tutkimisen” 
ajaksi. TKK:n toimien oikeutus on 
ollut kyseenalaista ja toimenpi-
teitä on perusteltu mm. keksityllä 
tietoturvauhalla. 

Olemme aktiivisten opiskelijoi-
den kanssa perjantai 29. helmikuu-
ta jälkeen olleet useasti yhteydessä 
TKY:n toimijoihin. Vastaukseksi 
olemme saaneet lähinnä pitkää 
naamaa ja yleistä haluttomuutta 
toimia. TKY myönsi tiistaina 4.3. 
järjestettyyn sensuurinvastaiseen 
mielenosoitukseen lakinkäyttöoi-
keuden. Kyseessä on kaunis sym-
bolinen ele, muttei varsinainen 
toimi opiskelijoiden puolesta. 

Perusteluna toimettomuuteen 
on TKY:ltä sanottu, ettei TKK ole 
toiminut asiassa väärin. Tällaisen 
johtopäätöksen tekeminen on hä-
tiköityä. TKY:n tehtävä olisi tutkia, 

»

Vapaa sana
Kerro mielipiteesi, hauku, kehu, kurnuta. Sana on vapaa ja julkaisukynnysKerro mielipiteesi, hauku, kehu, kurnuta. Sana on vapaa ja julkaisukynnys
olematon. Jos sinä luet tätä, lukevat muutkin!
� toimitus@polyteekkari.fi 

Ter ve tu loa kot i in .

Helsingin seudun opiskelija-asuntosäätiö tarjoaa
edullisia koteja opiskelijoille. Vuokraan sisältyy nopea
HOASnet-laajakaista. Hae osoitteessa www.hoas.fi. Opiskelijan koti

Lähde suosittuun MIBP vaihtoon! MIBP:n kurssit 
ovat korkeatasoista englanninkielistä kauppatieteen 
opetusta eri maista tulevien luennoitsijoiden 
vetäminä. Ohjelma sopii kyltereiden ja teekkareiden 
lisäksi myös muidenkin alojen opiskelijoille, vaikka 
et olisikaan opiskellut kauppatieteitä aiemmin. 
Hyväksymispäätöksen saat viikossa. Kuala Lumpurin 
lukuisiin etuihin kuuluvat mm lämmin sää, ystävälliset 
ihmiset, erinomainen ruoka sekä jättiläismäiset ja 
erittäin edulliset ostoskeskukset. Voit osallistua 
myös yhdessä poika– tai tyttöystävän kanssa tai 
kaveriporukalla. Monet osallistujistamme ovatkin 
sanoneet vaihtoa elämänsä parhaaksi ajaksi!

Lisätiedot: Kari Jääskeläinen, 040 501 7627
www.academyaccess.com

Lähde vaihtoon!
Suorita kansainvälinen sivuopinto-
kokonaisuutesi Malesiassa!

onko korkeakoulu toiminut tun-
nusten sulkemisessa säädösten mu-
kaisesti ja oikein sekä vähintäänkin 
käydä asiasta kriittistä keskustelua 
korkeakoulun hallinnon kanssa. 

Polyteekkarissakin on ihmetel-
ty teekkarien haluttomuutta ottaa 
kantaa yhteiskunnalliseen kes-
kusteluun. Viime viikkojen tapah-
tumat ovat kuitenkin osoittaneet, 
että TKK-opiskelijatkin osaavat olla 
aktiivisia ja kiinnostuneita. Tässä 
yhteydessä ylioppilaskunnan olisi 
osoitettava olevansa opiskelijoiden 
äänitorvi ja otettava asiaan laajem-
maltikin kantaa. 

Ylioppilaskunta näyttää pyrki-
vän mahdollisimman matalalla 
profi ililla toimimiseen; helppoihin 
ja yksinkertaisiin ratkaisuihin. Kes-
kustelua ja kantaa ottamista vältel-
lään. TKY:llä tunnutaan pelkäävän 
korkeakoulun toiminnan kyseen-
alaistamista. Opiskelijoiden ei tuli-
si pelätä yliopistoaan, yliopistojen 
tulisi pelätä ylioppilaskuntiaan. 

Riku Salminen
tekn. yo.
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SarjiksetTulevaa
ohjelmaa

To 13.3.
Ei lähetystä.

To 20.3. klo 21.15
Innovaatioyliopistolähetys. Kysymyksiä, 
mielipiteitä ja tietoa uudesta yliopistosta. 
Joko sinä olet lukenut Sailaksen raportin?

To 27.3. klo 21.15
Efektilähetys. Teknikkonurkassa kokeillaan 
elokuvista tuttuja erikoistehosteita ja koko 
perheen viihdesarja Markku, sinä olet tuhti
debytoi.

Lähetystiedoista poiketen 6.3. lä-
hetys käsitteli Internet-sensuuria ja 
 lapsiporno. info-kohua. Sensuurilähetys on 
ladattavissa OUBSin nettisivuilta.

OUBSia voi katsella torstai-iltaisin Can-
tinassa. Livelähetykset alkavat klo 21.15 ja 
kestävät noin tunnin. OUBS näkyy IPTV:n 
kautta nykyisin koko maailmassa!

www.oubs.fi – #oubs@IRCnet – oubs@oubs.fi

›

›

Tuukka-nalle

Ilman naista

Tästä on nyt vähän vaikeaa puhua, 
koska kaikenlainen jeesustelu ja-
loista arvostuksista käy hermoilleni. 

Toisten yläpuolelle yritetään nousta milloin 
minkäkinlaisilla arvokehitelmillä. Mä en iki-
nä menis suhteilla töihin. Totuus: kysyit jo 
kaikki läpi, moneen kertaan — piti vaihtaa 
strategiaa.

Tykkään monista pinnallisista asioista. 
Kuten sisustamisesta ja höpöhöpö-brittileh-
distä ja mielihyvästä, jonka saan esiintyessä-
ni. Mutta yhtä en ole koskaan ymmärtänyt: 

rahan maagista viehätysvoimaa. Mikä kieh-
too niin monia ajatuksessa rikastumisesta? 
Eihän siinä edes muutu kauniimmaksi. 

Raha on aina ollut minulle etäinen ja mel-
ko neutraali perustekijä. En nähnyt lapsena 
nälkää, mutta en myöskään videonauhuria. 
(Ne olivat kova sana joskus!) En tiennyt tava-
ranpaljoudesta, vaan rakastin lumilinnoja ja 
fi kkarileikkejä. Asuin tuiki tavallisessa hel-
sinkiläisessä lähiössä, jossa koko elämänkir-
jo räiskyi iloisesti lamoineen ja syntymäpäi-

vineen. Hienoa ei ollut rikkaus tai edes ne 
vermeet, joita rahalla saa. Makein oli se, joka 
osasi tuplavoltin tai uskalsi syödä lumipal-
lon, jossa oli koiranpissaa.

Enkä voisi tätä enempää tarkoittaa: mi-
nulta ei koskaan puuttunut mitään.

Ystäväni investointipankkiiri on juuri teh-
nyt elämänvalinnan ja on eri mieltä. ”Kato 
se ero on siinä, että sä menit viikonloppuna 
mummolaan, mut mun lapset tulee lentä-
mään Nizzaan purjehtimaan.” Hmm. Jos 
saisin yhden matkan elämässäni pitää, aina, 
se olisi mummolamatkailu. Kaikki elämän 
myöhemmät retket maailman ääriin yrit-
tävät imitoida samaa magiikkaa, useimmat 
vailla tulosta.

Pieni rotta puraisee mahalaukkuani joka 
kerta, kun jokin muistuttaa minua alalleni 
tyypillisestä mielenalennuksesta. Joskus 
pyörryttää, kun yritän miettiä, onko arvojen 
koventuminen lähipiirissäni TKK:ta vai vaan 
aikuisuuden mukana tulevaa taantumusta. 
Kuitenkin uskon mustavalkoisen sijasta har-
maan sävyihin: monet meistä näkevät bok-
sin ulkopuolelle!

Arvojen koventuminen on samalla ker-
rassaan huvittava käsite. Ihan kuin ihmi-
nen edes pystyisi vaikuttamaan todellisiin 
arvostuksiinsa! Eikö kyse ole enemmänkin 

toivosta? Niin kauan kun minulla on toivoa 
onnelliseen elämään, uskallan kohdata sen 
vaikka pahvilaatikossa. Niin kauan kun us-
kon voivani antaa lapsilleni onnellisen lap-
suuden, yhtä onnellisen kuin minä sain, ei 
ole juuri väliä, teenkö sen kerrostalokolmi-
ossa vai Kauniaisissa. Vai kerrostalokolmi-
ossa Kauniaisissa! Mutta kun toivo hiipuu, 
kulissien pystyttäminen ympärille käy yhä 
tärkeämmäksi. Jotta jos joku kysyy, on jotain, 
millä vastata. ”Joo emmä kato tiedä, pitäis se 
Nykin asunto käydä remppaamassa mut ku 
on niin hullu kiire!” Kiirepä tosiaan, kiire 
tehdä kaikki eli ei niin mitään.

Validi perustelu rahan omistamisille tuntuu 
monille olevan se, että ”raha tuo vapautta 
arkeen”. Kai sitä voi joku naiivi ja hölmö pu-
nahilkka olla onnellinen köyhänäkin, mut 
ei se oikeesti (ja joskus kuulee tätäkin: enää) 
niin mee. Mutta kenet raha on vapautta-
nut? Ja ennen kaikkea: miltä? Jälleen kerran 
kohtaan kummallisen pseudomörön, jonka 
otteesta halutaan vapautua. Kuka mörkö oi-
keasti onkaan — elämä? Ja sen arkkiviholli-
nen, arjesta vapauttaja — tyhjyys? 

Ei kai auta muu kuin hypätä leijonan ki-
taan. Täysillä, huutaen, hymyillen, omana it-
senä, kunnolla, mitään pidättelemättä. Kyy-
nikot varokoot: siellä voi olla täyttä elämää!

IkuisenIkuisen
teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön teekkari tytön 

haudallahaudalla

ja raportoi siitä tällä palstalla 

Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko Täyttä elämää, koko 
rahalla kiitos! rahalla kiitos! 

ApropooApropoo
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Alvari Dipoli/lafka Servinmökki TUAS Täff ä
keskiviikko 12.3.
Kinkku-ananaspannupizzaa (l)
Seitiä curry-paprikakastikkeessa, 
keit.perunoita (vl, g, vr)
Falafel-kasvispyöryköitä, tsatsikia, riisiä (vl, g)
Op. leipäateria: Vitriinisämpylä, 
maksamakkara (l, m)
Kaneliraparperit, kevytvaahtoa (vl, g)

›
›

›
›

›

Makkarastroganoff  (vl)
Paistettua nuudelia ja kasviksia (l,veg)
Lihakeittoa (l,g)
Kreikkalaistasalaattia
A la carte: Kievin kanaa, 
paprikakastiketta

›
›
›
›
›

Chili-makkarapata
Kasviskiusaus (vl, g)
Lihakeitto (l, g)
A la carte: Pekoni-sipuli-bbqpizza (l)

›
›
›
›

Lihamureketta, ruskeakastike, perunat (vl)
Itämaista soija-papupataa (l, m, g, r)
Bataatti-chilisosekeittoa (l, m, g, r)
Tonnikala-sipuli-oliivipizzaa (l)
Meetvursti-pastasalaattia (vl)
A la carte: Puna-ahventa pekonissa (vl, g)

›
›
›
›
›
›

A la carte: Grillipihvi 
Agenttismurffi  n salainen kastike (l)
Gourmetsmurffi  n 
tomaattikermakastike (vl)
Nörttismurffi  n parsakaalikeitto (l)

›
›
›

›

torstai 13.3.
Pasta bolognesea (l, m)
Kalapuikot, sitruunamajoneesia, 
perunasosetta (vl)
Minimaissi-suolapähkinärisottoa (l, m, g, r)
Op. leipäateria: Onnenleipä, 
kylmäsavukirjolohitäyte (l, m)
Valkosuklaavaahtoa (g)

›
›

›
›

›

Jauhelihapihvejä, relish-kastiketta (vl)
Tortillat cheddarjuusto-
kasvistäytteellä (vl)
Hernekeittoa ja pannukakkua hillolla
Kanasalaattia

›
›

›
›

Broilerinkoipi, tartarkastiketta (l, g)
Herkkusienikeitto (vl, g)
Pesto-lohiwrap (l)
A la carte: Bolognese-tomaattipizza (l)

›
›
›
›

Kinkku-tuorejuustokastike, pasta (vl, r)
Broilerikiusausta (vl, g, r)
Kasvis-hernekeittoa (l, m, g, r)
Sieni-kasvispizzaa (l)
Paahtopaistisalaattia (l, m, g)
A la carte: Wieninleike, perunasosetta (vl)

›
›
›
›
›
›

A la carte: Nakkikori 
Lihapata (vl), perunasose
Kasvisstroganoff  (l, g)
Pinaattikeitto ja ½ muna

›
›
›
›

perjantai 14.3.
Broileria TexMex, chili-majoneesia, 
ruis-riisiä (l, m, g, r))
Rukiiset silakat, perunasosetta (vl, r)
Herkkusieniratatouillea, ruis-riisiä (l, m, g, r)
A la carte: Wieninleike, perunasosetta (vl)
Op. leipäateria: Onnenleipä, 
kylmäsavukirjolohitäyte (l, m)
Omenapiirakkaa ja vaniljakastiketta (vl)

›

›
›
›
›

›

Curry-hunajabroilerpataa (vl)
Feta-tomaattipastaa (vl)
Kermaista kalakeittoa (vl, g)
Pepperoni-pastasalaattia
A la carte: Lohta 
hollandaisekastikkeella (vl)

›
›
›
›
›

Bolognese (l)
Punajuurikroketit, sienikastike (vl)
Kermainen kalakeitto (vl, g)
A la carte: Porsaanleike, 
timjamikastike (vl), kermaperunaa

›
›
›
›

Bolognesekastiketta, pastaa (l, m)
Rukiiset silakat, perunasosetta (vl, r)
Tomaatti-perunasosekeittoa (l, m, g, r)
Uuniperuna sillikaviaaritäytettä (vl, g)
Kreikkalaista salaattia (g)
A la carte: Yrtti-porsaanfi lettä, 
paahdettua perunaa (vl)

›
›
›
›
›
›

Porsaanleike (l), rosepippurikastike 
(vl), perunat
Kasvispizza (vl)
Kalakeitto (vl, g)

›

›
›

maanantai 17.3.
Broileri-tomaattikastiketta, 
täysjyväpastaa (vl, r)
Makkaravalikoima, chili-
tomaattikastike, keitetyt perunat
Kasviskroketit, yrtti-kermaviilikastiketta, 
keitetyt perunat (vl, g)
Op. leipäateria: Moniviljasämpylä, 
savukanatäyte
Banaani-appelsiinikiisseliä (l, m, g)

›

›

›

›

›

Barbecue-härkäpataa (vl)
Parsakaali-pinaattipihvit 
juustokastikkeella (vl)
Kylmäsavulohikeittoa (vl, g)
Meksikolaista salaattia

›
›

›
›

Rapea kalapala, 
herkkukurkkukastike (l)
Kasvismoussaka (vl, g)
Minestronekeitto (l)

›

›
›

Lihapyörykät, ruskeakastike, perunat (l, m)
Tomaattista kasvispataa, riisiä (l, m, g, r)
Parsakaalikeittoa (l, g)
Mozzarella-katkarapu-sipulipizzaa (vl)
Nizzalaista tonnikalasalaattia (l, m, g, r)
A la carte: Seileike cordon bleu

›
›
›
›
›
›

A la carte: Täff änleike
Jauhelihapihvit (l), sipulikastike (vl)
Kasvispihvit, tartarkastike (vl)
Kasvishernesosekeitto (vl)
Jauhelihapihvitsipulikastike (vl)
Kasvispihvit, tartarkastike (vl)
Kasvishernesosekeitto (vl)

›
›
›
›
›
›
›

tiistai 18.3.
Jauhelihapihvi, sienikastiketta, 
keitettyjä perunoita (vl)
Kirjolohikiusausta (vl, g, r)
Tuoretomaattikastiketta, pennepastaa (l, m, r)
Op. leipäateria: Ruisleipä, 
lämminsavukirjolohitäyte (l, m)
Talkkunahyvettä (vl)

›

›
›
›

›

Silakkapihvejä, 
tillikermaviilikastiketta (vl)
Makkarakastiketta (vl)
Tuoretomaatti-juustopastakastiketta (vl)
Frikadellikeittoa (l)
Juustosalaattia

›

›
›
›
›

Broileririsotto (l, g)
Kasviscurry, raithakastike (vl, g)
Frikadelli-kasviskeitto (l)
A la carte: Kebab-cheddarpizza (vl)

›
›
›
›

Broileri-appelsiinikastike,riisi (vl, g, r)
Kasvismusaka
Nakki-kasviskeittoa (l, m, g)
Tonnikalatortilla (vl)
Sinihome-leipäjuustosalaatti (g)
A la carte: Paneroitua kampelaa, 
perunasosetta (vl)

›
›
›
›
›
›

A la carte: Sveitsinleike
Tropical broilerleike juustoyrttikastike
Täytetyt tomaatit (vl)
Jauhelihakeitto (l, g)

›
›
›
›

keskiviikko 19.3.
Avoinna 8.00–16.00, lounas 10.30–16.00
Naudanlihastroganoffi  a, riisiä (vl)
Currysilakoita, keitetyt perunat (vl, g, vr)
Papu-herkkusienihöystöä, 
keitetyt perunat (l, m, g, r)
Op. leipäateria: Ruisleipä, 
lämminsavukirjolohitäyte (l, m)
Pashaa (vl, g)

›
›
›

›

›

Lindströminpihvejä, 
rosmariinikastiketta (vl)
Ohrapuuroa, mansikkakeittoa (vl)
Suurustettuakanakeittoa (vl)
Katkarapu-simpukkasalaattia
A la carte: Porsaanpaistia, 
tummaa hunajakastiketta

›

›
›
›
›

Makkarastroganoff  (l, g)
Kasviskääryleet, paprikakastiketta (vl)
Suurustettu kanakeitto (vl)
A la carte: Kievinkana, 
paprikakastiketta (vl)

›
›
›
›

Ranskalainen jauhelihakastike, peruna (l, m)
Rapeita kalapaloja, ruohosipulikastike, 
keitetyt perunat (vl)
Juusto-paprikakeittoa (vl)
Kasvispizza
Broileri-ohrasalaattia (vl, r)
A la carte: Holstenin leike, purjo-perunasose

›
›

›
›
›
›

A la carte: Grillipihvi
Jauhelihakastike ja spagetti (l)
Sienikastike (vl)
Tomaattikeitto (vl)

›
›
›
›

torstai 20.3.
Lammaspyöryköitä, tummaa hunajakastiketta, 
valkosipuliperunoita (l, m)
Broileri-appelsiinikastiketta, 
keitettyjä perunoita (vl, g, r)
Tofu-kasviswokkia, riisiä (l, m, g, r)
Mämmiä ja kermaa (vl)

›

›

›
›

Kebab, tomaatti- ja 
joguttikastiketta (vl, g) 
Kasviskroketteja (l, veg)
Hernekeittoa ja pannukakkua
Savupallassalaattia

›

›
›
›

Chili con carne (l, g)
Papuhöystö (l, g)
Savulohikeitto (vl, g)
A la carte: Kana-vuohenjuusto-
aurinkotomaattipizza (vl)

›
›
›
›

Lammaspyörykät, minttukastike, 
valkosipuliperunat
Punajuuripihvi, jogurttihunajakastike, 
perunat (l, m, r)
Linssikeittoa
Uuniperunaa sillikaviaaritäyttellä (vl)
Katkarapusalaattia (l, m, g)
A la carte: Riistakäristys ja perunasose (vl, g)

›

›

›
›
›
›

suljettu

perjantai 21.3.
suljettu suljettu suljettu suljettu  suljettu

maanantai 24.3.
suljettu suljettu suljettu suljettu suljettu.

tiistai 25.3.
Nakit tomaattikastikkeessa, 
perunasosetta (vl, g)
Kanaviilokkia, riisiä (vl, r)
Soija-kasvisrisottoa (l, m, g, r)
Marjakiisseliä (l, m, g)

›

›
›
›

Viherpippuri-härkäpataa (vl)
Yrttikalaleikkeitä, 
kermaviilikastiketta (vl)
Tortelloneja tuorejuustotäytteellä, 
tomaattikastiketta (vl)
Borštš-keittoa (l, g) ja smetanaa (vl)
Broiler-couscous-salaattia

›
›

›

›
›

Garam masala -broileria (l, g)
Kasvispihvi, tsatsikikastike (vl)
Borštškeitto, smetanaa (vl, g)
A la carte: Katkarapu-ananaspizza (l)

›
›
›
›

Jauhelihapihvit, ruskea kastike,  
keitetyt perunat (l, m)
Vihanneswokki, riisi (l, m, g, r)
Kesäkeitto (vl, g, r)
Tandoori-broileriwrap, tomaattisalsa (vl)
Balkanmakkarasalaattia (vl, g)
A la carte: Pustan porsaanleike, 
lohkoperunat (l, m)

›

›
›
›
›
›

A la carte: Wieninleike
Kalkkuna cordon bleu, 
tomaattikastike (vl)
Kasviscannelloni (vl)
Makkarakeitto (l, g)

›
›

›
›

lauantai 15.3. lauantai 22.3.

Dipoli
Lihapyörykät Italialaisittain (vl)
Kasvispihvejä (l)

›
›

Servinmökki
Lihapyörykät italialaisessa 
kastikkeessa (l)
Kasvispihvit (vl)

›

›

Dipoli
suljettu

Servinmökki
suljettu

TUAS 

Palauta liiat opin-
totuet ajoissa, niin 

sinulla on varaa syödä 
ensi vuonnakin!


